
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9843
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γυµνάσιο Νιγρίτας Σερρών και το 2ο Γυµνάσιο
Άνω Τούµπας Θεσσαλονίκης, σελ. 9832, 9837, 9843

3. Ορκωµοσία της κ. Ζέτας Μακρή σε αντικατάσταση του
θανόντα Αντιπροέδρου της Βουλής Αθανάσιου Νάκου, σελ.
9811

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 9835

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 9811 - 9814
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

9814 - 9831
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 2 Απριλίου 2013, σελ. 9832
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την εγκατά-
σταση συστήµατος εισροών και εκροών στα πρατήρια υγρών
καυσίµων για την καταπολέµηση του λαθρεµπορίου και της
φοροδιαφυγής, σελ. 9833

β) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας:
i) σχετικά µε την πιθανή µετεγκατάσταση του Κέντρου Εκ-

παιδεύσεως Τεχνικού στην Πάτρα, σελ. 9834
ii) σχετικά µε τη χορήγηση αδειών σε στελέχη των Ενόπλων

Δυνάµεων, προκειµένου να συµµετέχουν σε προγράµµατα
µη κυβερνητικών οργανώσεων, σελ. 9836

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i) σχετικά µε την υποβάθµιση του Γενικού Νοσοκοµείου

Πατησίων, σελ. 9837
ii) σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων εφηµεριών

στους ιατρούς του ΕΣΥ, σελ. 9839
δ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής:
i) σχετικά µε την υπερφόρτωση του ΧΥΤΑ Φυλής, σελ. 9841
ii) σχετικά µε την ένταξη µεγάλης έκτασης του Νοµού Τρι-

κάλων σε καθεστώς υψηλής προστασίας µε το Δίκτυο
NATURA 2000, σελ. 9843

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 9811 - 9845

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 9835
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 9835

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 9834, 9835
ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ Η. , σελ. 9843, 9844
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 9841, 9843, 9844, 9845
ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ Π. , σελ. 9835, 9836, 9837
ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ Β. , σελ. 9839, 9840, 9841
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 9836, 9837
ΛΥΚΟΥΔΗΣ Σ. , σελ. 9841, 9842
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 9838, 9839, 9840, 9841
ΜΠΟΛΑΡΗ Μ. , σελ. 9837, 9838, 9839
ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 9833, 9834
ΣΚΟΡΔΑΣ Α. , σελ. 9833, 9834
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Αθήνα, σήµερα την 1η Απριλίου 2013, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη, θα προβούµε στην
ορκωµοσία της συναδέλφου κ. Ζέττας Μακρή, που αντικαθιστά
τον θανόντα Αντιπρόεδρο της Βουλής Αθανάσιο Νάκο, στη βου-
λευτική έδρα της εκλογικής Περιφέρειας Μαγνησίας.

Καλείται η συνάδελφος κ. Ζέττα Μακρή να προσέλθει και να
δώσει τον νενοµισµένο από το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της
Βουλής όρκο ενώπιον του εκπροσώπου της Εκκλησίας.

(Στο σηµείο αυτό προσέρχεται η Βουλευτής κ. Ζέττα Μακρή
και δίνει τον παρακάτω όρκο:

«Ορκίζοµαι στο όνοµα της Αγίας και Οµοούσιας και Αδιαίρετης
Τριάδος να είµαι πιστή στην πατρίδα και το δηµοκρατικό πολί-
τευµα, να υπακούω στο Σύνταγµα και τους νόµους και να εκπλη-
ρώνω ευσυνείδητα τα καθήκοντά µου»).

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Άξια, άξια!
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Άξια, άξια!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας εύχοµαι «καλή

θητεία»!
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-

φορές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-

πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Λέσχη Αυτοκινήτου και
Περιηγήσεων (ΕΛΠΑ) αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών της για
τη συνέχιση της εύρυθµης λειτουργίας της.

2) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή Ένωση Δήµων
Νοτίου Αιγαίου-Τοπικό Παράρτηµα Κυκλάδων αιτείται τη µη κα-
τάργηση µιας οργανικής θέσης στην Εισαγγελία Εφετών Νοτίου
Αιγαίου.

3) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Γεωπόνων Ιδιωτικών Υπαλλήλων Κρήτης εκφράζει την αντίθεσή
του στην κατάργηση του Περιφερειακού Κέντρου Προστασίας

Φυτών και Ποιοτικού Ελέγχου Ηρακλείου και αιτείται την ενί-
σχυσή του µε επιστηµονικό προσωπικό και υλικοτεχνικές υποδο-
µές.

4) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπον-
δία Λειτουργών Τεχνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης αιτείται
την άµεση αλλαγή του προγράµµατος των πανελλαδικών εξετά-
σεων 2013 για λόγους ίσης µεταχείρισης των υποψηφίων των
ΕΠΑΛ.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την επίλυση του ζητήµα-
τος σίτισης των κρατουµένων στις φυλακές Νέας Αλικαρνασσού.

6) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα διοικητικά
συµβούλια του Ιδρύµατος Τεχνολογίας και Έρευνας και του
Εθνικού Κέντρου Έρευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης διαµαρ-
τύρονται για την απαξίωση του ερευνητικού δυναµικού της
χώρας.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την ολοκλήρωση της µε-
ταφοράς πίστωσης για τη µισθοδοσία των υπό µετάταξη υπαλ-
λήλων. 

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρύτανης του Πανεπιστηµίου
Κρήτης αιτείται την υιοθέτηση της πρότασης της συγκλήτου,
σχετικά µε τον αριθµό των εισακτέων για το έτος 2013.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ (ΣΤΑΘΗΣ) ΠΑΝΑ-
ΓΟΥΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος
Αράπης διαµαρτύρεται για την προτεινόµενη συγχώνευση του
Τµήµατος Τεχνολογίας Γραφικών Τεχνών µε το Τµήµα Γραφιστι-
κής του ΤΕΙ Αθηνών.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Ηρακλείου
Κρήτης παραθέτει τις προτάσεις και τις θέσεις του σχετικά µε τα
ασφαλιστικά δικαιώµατα των εµπόρων του νοµού.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι της ΚΓ’ Εφορείας
Προϊστορικών και Κλασικών Αρχαιοτήτων εκφράζουν την αντί-
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θεσή τους στη συνένωση των Εφορειών Αρχαιοτήτων, που έχει
ως αποτέλεσµα την υποβάθµιση του αρχαιολογικού έργου.

12) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπον-
δία Λειτουργών Τεχνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά τους διαδραστικούς πίνακες και
τα κινητά εργαστήρια τόσο σε σχολεία της ΤΕΕ όσο και σχολεία
ειδικής αγωγής.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο διοικητής της 7ης Υγειονοµικής
Περιφέρειας Κρήτης αιτείται την παραχώρηση του κτίσµατος
ΑΒΚ9 στη συγκεκριµένη υγειονοµική περιφέρεια.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ΔΑΠ-ΝΔΦΚ ΤΕΙ Ηρακλείου Κρή-
της εκφράζει την αντίθεσή της στη διάταξη του σχεδίου «Αθηνά»
για την κατάργηση του Τµήµατος Πολιτικών Δοµικών Έργων του
ΤΕΙ Ηρακλείου.

15) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία τοπικοί φορείς και κάτοικοι της
τοπικής Κοινότητας Άριος Νοµού Μεσσηνίας αιτούνται τη λήψη
µέτρων για την προστασία της περιοχής από την κατακόρυφη
αύξηση της παραβατικότητας.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Επαγγελµατική- Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών αιτείται την τρο-
ποποίηση του τελικού σχεδίου «Αθηνά» και παραθέτει τις παρα-
τηρήσεις της µε βάση το µηχανογραφικό δελτίο 2013.

17) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία τοπικοί φορείς και κάτοικοι της το-
πικής Κοινότητας Άριος Νοµού Μεσσηνίας αιτούνται τη λήψη
όλων των απαραίτητων µέτρων και τη δηµιουργία αστυνοµικού
τµήµατος, ώστε να αντιµετωπιστεί η αυξηµένη παραβατικότητα
στην περιοχή.

18) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του συµβουλίου
του ΤΕΙ Καλαµάτας αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του σχε-
τικά µε τη µετονοµασία και τη µεταφορά τµηµάτων του ΤΕΙ Κα-
λαµάτας, όπως προβλέπεται στο σχέδιο «Αθηνά».

19) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών
Υπαλλήλων παραθέτει τις προτάσεις της για τη διασφάλιση των
εργαζοµένων και των οικογενειών τους, που µετακινήθηκαν στον
Έβρο σε κέντρα κράτησης λαθροµεταναστών.

20) Η Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι της Γενικής Γραµµατείας
Ισότητας των Φύλων εκφράζουν την αντίθεσή τους στην επικεί-
µενη περικοπή των οργανικών µονάδων της γραµµατείας.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία παραθέτει τις προτάσεις της για την προ-
στασία των δικαιωµάτων των ατόµων µε αναπηρία και για την
αποφυγή νέων προβληµάτων λειτουργίας των ΚΕΠΑ.

22) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώµατος αιτείται την άµεση επίλυση
του ζητήµατος πρόσληψης των επτακοσίων είκοσι πέντε επιτυ-
χόντων του διαγωνισµού πυροσβεστών.

23) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Ψώρρας επισηµαίνει

την ανάγκη, οι απόφοιτοι του ναυτικού ΤΕΕ-Τοµέα Πλοιάρχων να
έχουν τη δυνατότητα να λάβουν δίπλωµα πλοιάρχου α’ τάξεως.

24) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Αρνάνης εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για την πολύωρη αναµονή που υφίστανται οι
πολίτες, στα γραφεία του ΟΠΑΔ και του ΤΥΔΚΥ, για τη θεώρηση
βιβλιαρίων υγείας και την απογραφή προστατευόµενων µελών.

25) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θεόδωρος Κατσανέβας, πρώην
βουλευτής, επισηµαίνει το γεγονός της υποβάθµισης των πανε-
πιστηµιακών ιδρυµάτων της χώρας λόγω του σχεδίου «Αθηνά».

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών αι-
τείται να συµπεριληφθούν άµεσα στο πρόγραµµα της νέας δρά-
σης ενίσχυσης ΕΣΠΑ 2013 οι ιατρικές υπηρεσίες και οι ιατρικές
ειδικότητες οι οποίες χρήζουν εξοπλισµού.

27) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Γλυκερία Βαδραχάνη αιτείται
την άµεση καταβολή επιδόµατος, µέσω ΕΣΠΑ, σε µακροχρόνια
ανέργους για την απόκτηση πτυχίου ECDL.

28) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο σύλλογος φυσικών προσώπων
ΟΕΔ αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την αίτηση ακύ-
ρωσης που κατέθεσαν περισσότερα από έξι χιλιάδες φυσικά
πρόσωπα, σχετικά µε το PSI και την προσφυγή τους στο Σ.τ.Ε..

29) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιο-
τεχνών Επαρχίας Θηβών Νοµού Βοιωτίας αιτείται την προώθηση
ρύθµισης που θα τονώσει τις επενδύσεις των επιχειρήσεων,
µέσω προγραµµάτων ΕΣΠΑ.

30) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο διευθυντής του 6ου Δηµοτικού
Σχολείου Σκούρτων αιτείται την ανάγκη προµήθειας αίθουσας
ελαφριάς προκατασκευής και προσθήκης για το εξαθέσιο Δηµο-
τικό Σχολείο Σκούρτων Δερβενοχωρίων.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την καταβολή των οδοι-
πορικών των νεφροπαθών που µετακινήθηκαν µε ιδιωτικό όχηµα
από τον Μάιο έως τον Νοέµβριο του 2012.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ευγενία Μπιτσάνη αιτείται την
επανεξέταση του θέµατος της κατάργησης του Τµήµατος Διοί-
κησης Μονάδων Υγείας και Πρόνοιας του ΑΤΕΙ Καλαµάτας και
την ένταξή του στη ΣΕΥΠ.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η πανελλήνια ΔΑΚΕ- ΙΚΑ ΕΤΑΜ εκ-
φράζει την αντίθεσή της σε διατάξεις του σχεδίου νόµου:
«Αυστηροποίηση της Πειθαρχικής Αντιµετώπισης Παραβατικών
Συµπεριφορών κατά των Ασφαλιστικών Οργανισµών, του ΕΟΠΥΥ
και των νοµικών προσώπων του Υπουργείου Εργασίας».

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό Κέντρο Προστα-
σίας Φυτών και Ποιοτικού Ελέγχου Αχαΐας εκφράζει την αντίθεσή
του για την επικείµενη κατάργησή του.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Αλεξόπουλος εκφρά-
ζει την αντίθεσή του στην κατάργηση του προγράµµατος
«Βοήθεια Στο Σπίτι» και την αντικατάστασή του από το πρό-
γραµµα «Κατ’ Οίκον Φροντίδα Συνταξιούχων».
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36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνι-
κού Εµπορίου εκφράζει την αντίθεσή της στις νέες νοµοθετικές
ρυθµίσεις που αφορούν την υποχρέωση υποβολής περιοδικών
δηλώσεων ΦΠΑ.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Γονέων
Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για τη µείωση των ορίων εισο-
δήµατος που προωθείται µε κοινή υπουργική απόφαση, µε την
οποία καθορίζονται τα νέα κριτήρια επιλεξιµότητας, προκειµένου
µια πολύτεκνη οικογένεια να ενταχθεί στο νέο πρόγραµµα.

38) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Μπάος, εκδό-
της της εφηµερίδας «ΑΓΡΟΤΙΚΗ» αιτείται την επίλυση θέµατος,
που αφορά παρτίδες ακατάλληλων φρούτων που εντοπίστηκαν
και προορίζονταν να διανεµηθούν σε δηµοτικά σχολεία µέσω κοι-
νοτικού προγράµµατος.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Αιγιαλείας Νοµού Αχαΐας
διαµαρτύρεται για την κατάργηση των ΤΕΙ στην πόλη του Αιγίου.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο σύλλογος εργαζοµένων του Νο-
σοκοµείου «Παπαγεωργίου» αιτείται την επίλυση του ζητήµατος
καταβολής της µισθοδοσίας στους εργαζοµένους του νοσοκο-
µείου.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το σωµατείο εργαζοµένων του Νο-
σοκοµείου «Παπαγεωργίου» εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη
µη εµπρόθεσµη καταβολή των αποδοχών των εργαζοµένων του
νοσοκοµείου.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλ-
λογος Αιγιαλείας Νοµού Αχαΐας εκφράζει την αντίθεσή του στις
διατάξεις του σχεδίου «Αθηνά» και επισηµαίνει τις επιπτώσεις
που θα έχει η εφαρµογή του στην περιοχή.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος Αράπης αιτείται
την ενσωµάτωση του Τµήµατος Τεχνολογίας Γραφικών Τεχνών
στη Σχολή Τεχνολογικών Εφαρµογών του ΤΕΙ Αθήνας για την
εξασφάλιση της αυτονοµίας του.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Κεντρική Ένωση Επιµελητηρίων
Ελλάδος επισηµαίνει την ανάγκη ενίσχυσης της παραµεθόριας
επιχειρηµατικότητας.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Φλάµπουρας αιτείται την επί-
λυση θέµατος που αφορά το λαθρεµπόριο πετρελαίου.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Αι-
γίου εκφράζει την αντίθεσή του στη µνηµονιακή πολιτική που
ασκείται στη χώρα.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ιλιάννα Δελιανίδου εκφράζει
τη διαµαρτυρία της για την απόφαση κατάργησης του Τµήµατος
Προστασίας και Συντήρησης Πολιτιστικής Κληρονοµιάς του ΤΕΙ
Ιονίων Νήσων.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Ελλήνων Συνταξιού-
χων Εκπαιδευτικών Αγίων Σαράντα και Δελβίνου Αλβανίας

αιτούνται την επίλυση του προβλήµατος διακοπής της σύνταξης
των οµογενών Βορειοηπειρωτών.

49) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ.’Αγγελος Αγγελόπουλος, µέλος
του Δ.Σ. του Επιµελητηρίου Ηλείας αιτείται την αποζηµίωση των
πληγέντων επιχειρήσεων από τις πληµµύρες στην περιοχή του
Πύργου τον Φεβρουάριο 2012.

50) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Θηβαίων Νοµού Βοιωτίας αιτεί-
ται την ενίσχυση της Αστυνοµικής Διεύθυνσης Θήβας µε επι-
πλέον προσωπικό.

51) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων
Γονέων Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για τη µείωση του ει-
σοδηµατικού ορίου του νέου προγράµµατος για τα προϊόντα πα-
ρεµβάσεως της Ευρωπαϊκής Ένωσης που αφορά τις πολύτεκνες
οικογένειες

52) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο Νοµού Σάµου αιτείται την
καταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζοµένους που συµµε-
τείχαν στο πρόγραµµα κοινωφελούς εργασίας στους Δήµους
Σάµου, Ικαρίας και Φούρνων, καθώς και στην Περιφερειακή Ενό-
τητα Σάµου, µέσω της ΜΚΟ «Αρχιπέλαγος».

53) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία δηµοτικοί, τοπικοί σύµβουλοι
και κάτοικοι του Δήµου Πεντέλης Αττικής αιτούνται τη λήψη µέ-
τρων για τη διασφάλιση και την προστασία της δηµόσιας δασικής
έκτασης του Πεντελικού Όρους.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γιάννης Καναβός διαµαρτύ-
ρεται για την καθυστέρηση πρόσληψης των επιτυχόντων στο
διαγωνισµό νοσηλευτών 7Κ/2009 του ΑΣΕΠ.

55) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Γεωπόνων Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη διατήρηση της λειτουρ-
γίας του Περιφερειακού Κέντρου Προστασίας Φυτών και Ποιοτι-
κού Ελέγχου Ηρακλείου.

56) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία εργαζόµενοι
της ΚΓ ΕΠΚΑ εκφράζουν την αντίθεσή τους στη συνένωση των
Εφορειών Αρχαιοτήτων.

57) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνταξιούχων ΙΚΑ
Μείζονος Θεσσαλονίκης «Η Ενότητα» διαµαρτύρεται για την τα-
λαιπωρία που υφίστανται οι ασθενείς, λόγω της µη λειτουργίας
του µοναδικού στη Βόρεια Ελλάδα µηχανήµατος λιθοτριψίας και
της έλλειψης φαρµάκων για τους καρκινοπαθείς στο φαρµακείο
του Νοσοκοµείου «Παναγία».

58) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αµβυκούχων-Αµπελο-
καλλιεργητών Νοµού Μαγνησίας αιτείται την επίλυση θέµατος
που αφορά τη νόµιµη πώληση των προϊόντων παραγωγής των
αµβυκούχων-αµπελουργών.

59) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Γονέων Μαθητών Δήµου Ιωαννιτών
εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την ελλιπή κάλυψη των κτηρια-
κών και λειτουργικών εξόδων των σχολείων του δήµου.

60) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
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ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λάµπρος Καραγεώρ-
γος εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για τον αποκλεισµό των Ελλή-
νων φοιτητών στα πανεπιστήµια της Κύπρου από το στεγαστικό
επίδοµα των 1.000 ευρώ.

61) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Συνδικάτο Εργατοϋπαλλήλων Μετάλλου Νοµών Πει-
ραιά-Αττικής και Νήσων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά
τη λειτουργία των µεικτών επιτροπών ελέγχου υγιεινής και ασφά-
λειας στη ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη.

62) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε οφειλές της
Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού προς την ΔΕΥΑΠ Πάτρας.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά το θέµα της
µεταφοράς αρχαιοτήτων στο µετρό Θεσσαλονίκης.

64) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στη µετατροπή
και αναβάθµιση του παλαιού λιµένα της Πάτρας σε µαρίνα σκα-
φών αναψυχής.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στις οφειλές
του Νοµού Αχαΐας προς το ΙΚΑ.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Επιστηµονικός και Επαγγελµα-
τικός Σύλλογος Μηχανικών Ανακαίνισης και Αποκατάστασης
Κτηρίων εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για τις διατάξεις του σχε-
δίου «Αθηνά», καθώς αγνοήθηκαν οι παρατηρήσεις της γενικής
συνέλευσης του Τµήµατος ΤΕΙ Πάτρας και του Συλλόγου Πτυχι-
ούχων Μηχανικών.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Φοιτητών Τεχνολογιών
Αντιρρύπανσης και Αποφοίτων Μηχανικών Τεχνολογιών Αντιρρύ-
πανσης εκφράζουν την αντίθεσή τους στην απόφαση µεταφοράς
της φυσικής έδρας του Ιδρύµατος Διοίκησης και Οικονοµίας Κο-
ζάνης στην πόλη των Γρεβενών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 4880/07-12-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Λαµπρούλη Γεωργίου, Γερασιµίδου Ελένης, Κατσώτη
Χρήστου και Κωνσταντινίδη Θεοδοσίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
794/22-02-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 6268/24-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντού Αλέξανδρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/8821/0023Α/

22-02-2013 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 6304/25-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/3787/

137/22-02-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:

9818 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΕ’ - 1 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 9819

»



4. Στην µε αριθµό 6530/30-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/3281/

212/22-02-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:

9820 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΕ’ - 1 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 9821



9822 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



5. Στην µε αριθµό 6542/30-01-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Χρυσοβελώνη Μαρίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 3230/630/

ΟΙΚ.Φ.ΒΟΥΛΗ/22-02-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΕ’ - 1 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 9823

«



9824 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



6. Στην µε αριθµό 6579/31-01-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μπούκουρα Ευστάθιου και Αρβανίτη - Αβράµη Μιχαήλ
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 380/22-02-2013 έγγραφο από τον Ανα-

πληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και  Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΕ’ - 1 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 9825

«



9826 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



7. Στην µε αριθµό 6791/06-02-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αθανασίου Αθανάσιου (Νάσου), Κουράκη Αναστάσιου
(Τάσου) και Παναγούλη Ευστάθιου (Στάθη) δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. Β/7/3949/759/22-02-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάν-
τηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΕ’ - 1 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 9827

«

»



8. Στην µε αριθµό 6822/07-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουίκ Τέρενς - Σπένσερ - Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

ΔΠΕΙΣΑ 1033483 ΕΞ 2013/22-02-2013 έγγραφο από τον Υφυ-
πουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

9828 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΕ’ - 1 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 9829

»



9. Στην µε αριθµό 7099/12-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαγού Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ12Α 1035604 ΕΞ 2013/

22-02-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:

9830 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΕ’ - 1 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 9831

»)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 2 Απριλίου 2013.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 7310/18-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Α’� Αθη-
νών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη διάσπαση του Ταχυδροµι-
κού Ταµιευτηρίου σε «καλή» και «κακή» τράπεζα.

2. Η µε αριθµό 7327/18-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Ευ-
βοίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικό Κοι-
νωνικό Μέτωπο κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουρ- γό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε το καθεστώς λει-
τουργίας των «αγορών αγροτών».

3. Η µε αριθµό 7210/14-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις ληξιπρόθεσµες εισφορές επαγ-
γελµατιών σε ΟΑΕΕ και ΙΚΑ.

4. Η µε αριθµό 5291/19-12-2012 ερώτηση της Βουλευτού Α’�
Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Χρυσούλας–Μαρίας
Γιαταγάνα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την οικονοµική
επιβάρυνση της ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας από την ακο-
λουθούµενη πολιτική στη συνταγογράφηση και κοστολόγηση
των φαρµάκων. 

5. Η µε αριθµό 6093/21-1-2013 ερώτηση του Βουλευτή Β’� Αθη-
νών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Γεωργίου Γερµενή

προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις µεταµοσχεύσεις οργά-
νων από θανόντα δότη και την υποχρεωτική αφαίρεσή τους από
το 2013 µε βάση το ν. 3984/2011.

6. Η µε αριθµό 7383/19-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Νοµού
Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικονόµου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την καταβολή των οδοιπο-
ρικών στους νεφροπαθείς του δηµοσίου.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 6703/4-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Λακω-
νίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την τροποποίηση του νόµου για την αύξηση του ορίου
ηλικίας συνταξιοδότησης από τον ΟΓΑ.

2. Η µε αριθµό 3672/1-11-2012 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή Ευβοίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της εται-
ρείας «ΛΑΡΚΟ».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Νιγρίτας Σερρών. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

9832 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 1228/26-3-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης της
Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας Ξηροτύρη – Αικατερινάρη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την εγ-
κατάσταση συστήµατος εισροών και εκροών στα πρατήρια
υγρών καυσίµων για την καταπολέµηση του λαθρεµπορίου και
της φοροδιαφυγής. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός κ. Αθανάσιος Σκορδάς.

Το λόγο έχει η κ. Ξηροτύρη για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώ-
τησή της για δύο λεπτά. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, όπως γνωρίζετε, το χρόνιο πρόβληµα καταπολέµησης του
λαθρεµπορίου καυσίµων συνεχίζει να έχει εκρηκτικές διαστάσεις,
παρ’ όλο που τα τελευταία χρόνια υπήρξαν δεσµεύσεις από τις
εκάστοτε κυβερνήσεις.

Αποτέλεσµα της λαθρεµπορίας είναι να χάνονται δισεκατοµ-
µύρια ευρώ από φόρους –ΦΠΑ, φόρους επί των πετρελαιοειδών
και φόρους εισοδήµατος. Σύµφωνα µε εκτιµήσεις, οι ετήσιες
απώλειες εσόδων για το κράτος ξεπερνούν το δισεκατοµµύριο
ευρώ, χωρίς να λαµβάνονται υπ’ όψιν και οι έµµεσες απώλειες.

Η ανεξέλεγκτη δράση των λαθρεµπόρων είναι αποτέλεσµα
τόσο της µη ύπαρξης συγκεκριµένης υποδοµής, αλλά και της
ισχυρής βούλησης µέχρι σήµερα να υλοποιηθούν και να εφαρ-
µοστούν διαδικασίες για τον έλεγχο της διακίνησης των καυσί-
µων µε ηλεκτρονικό τρόπο, έναν έλεγχο που θα διασφαλίζει τόσο
τον όγκο της διακίνησης όσο και την ποιότητάς του.

Έχω κάνει επανειληµµένα ερωτήσεις για το θέµα της καθυστέ-
ρησης στην εφαρµογή των µέτρων για την αντιµετώπιση του λα-
θρεµπορίου των καυσίµων. Σήµερα λοιπόν το πρώτο µέτρο
τίθεται σε εφαρµογή, µετά βέβαια τη σχετική αποτυχία της εξί-
σωσης του ειδικού φόρου κατανάλωσης και είναι υποχρεωτική
σήµερα η τοποθέτηση του συστήµατος εισροών-εκροών. 

Με βάση όµως την υπουργική απόφαση, αυτά θα πρέπει να
τοποθετηθούν στο µεν λεκανοπέδιο της Αττικής και στη Θεσσα-
λονίκη µέχρι τις 27 Μαρτίου -δηλαδή χθες, προχθές έπρεπε να
είχε γίνει- µέχρι τον Σεπτέµβριο στην Αχαΐα και στην υπόλοιπη
Ελλάδα µέχρι τον Μάρτιο του 2014.

Παράλληλα αποφασίστηκε και η επιδότηση 50% του κόστους
εγκατάστασης. Οι αιτήσεις επιδότησης θα αρχίσουν από σή-
µερα.

Γι’ αυτό το µέτρο, κύριε Υπουργέ, το οποίο πραγµατικά ήταν
απαραίτητο και καθυστέρησε να ληφθεί, υπάρχει µια τεράστια
αταξία. Θα δώσετε τώρα µικρή παράταση και θα δούµε πώς θα
πάει αυτή η διαδικασία και να πάρουν αυτήν την επιδότηση και
σταδιακά να υλοποιήσουν τις υπουργικές αποφάσεις.

Είναι ένα θετικό βήµα, όπως σας είπα. Ξεκινά όµως µε αυτήν
τη µεγάλη αταξία. Από την άλλη πλευρά, η δήλωση για τις δεξα-
µενές, η επωνυµία του εγκαταστάτη, η τελική ηµεροµηνία εγκα-
τάστασης κ.λπ. και αυτά παίρνουν µία παράταση.

Άρα υπάρχουν κίνδυνοι και αυτό το πρώτο µέτρο να µην
εφαρµοστεί. Στην ερώτησή µου δε, σας λέω και πώς θα βάλετε
σε τάξη αυτήν εδώ τη διαδικασία ούτως, ώστε πλέον να έχουµε
µια οριστική εφαρµογή αυτού του ηλεκτρονικού συστήµατος
στις εισροές-εκροές και πώς θα επεκτείνετε αυτό το µέτρο και
θα λάβετε και τα άλλα µέτρα, τα οποία προβλέπονται από το
2007 µε το νοµοθετικό πλαίσιο, ιδιαίτερα για τη ναυτιλία και το
εµπόριο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, να ακού-
σουµε τον κύριο Υπουργό και θα επανέλθετε.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο ερώτηµα αν θα δοθεί επαρκής χρόνος για την εγκατά-

σταση του συστήµατος εισροών, αρχής γενοµένης από το χρο-
νικό πλαίσιο υποβολής των αιτήσεων, θα ήθελα να ενηµερώσω
το Σώµα για το εξής:

Πράγµατι, η προθεσµία ήταν µικρή, αλλά επειδή ήδη ολοκλη-
ρώθηκε, µπορώ να σας ενηµερώσω ότι συµµετείχε το σύνολο
των πρατηρίων της Αττικής και της Θεσσαλονίκης. Ήταν περίπου
χίλια εξακόσια. Για την ακρίβεια, έχουν υποβάλει αίτηµα χίλια
εξακόσια σαράντα επτά πρατήρια, πλην ελαχίστων ίσως πρατη-
ρίων, που δεν είχαν τις προδιαγραφές υπαγωγής στο σύστηµα
και µπορεί να είναι πραγµατικά πάρα πολύ λίγα. Έχουµε καλύψει
το σύνολο των αναγκών και συνεπώς, όπως αντιλαµβάνεστε, δεν
υπάρχει πρόβληµα σε ό,τι αφορά τις προθεσµίες για την υπο-
βολή των αιτηµάτων.

Ήδη µπορώ να σας πω επίσης ότι τα πρατήρια που έχουν ιδιο-
κτησιακό χαρακτήρα εταιρειών, ανήκουν δηλαδή σε εταιρείες εµ-
πορίας πετρελαιοειδών, έχουν ήδη εγκαταστήσει συστήµατα
εισροών-εκροών και αυτά, από τα διαθέσιµα στοιχεία που
έχουµε, υπολογίζουµε ότι είναι περίπου εξακόσια. Αυτό σηµαίνει
ότι ήδη το 40% των υπόχρεων, για να συµµορφωθούν µε την εγ-
κατάσταση του συστήµατος εισροών-εκροών, το έχουν ήδη κά-
νει. Απλά, επειδή δεν υπάρχουν, αν θέλετε, όλες οι τεχνικές προ-
διαγραφές που έπρεπε να τεθούν, για να είναι πραγµατικά αξιό-
πιστα τα συστήµατα εισροών-εκροών, καθυστερήσαµε στη δια-
µόρφωση των τεχνικών προδιαγραφών κατά τέτοιο τρόπο, ώστε
να είναι απόλυτα αποδεκτές οι προδιαγραφές που βάλαµε και
από τους εγκαταστάτες και από τους πρατηριούχους.

Σε απόλυτη εποµένως συνεννόηση µαζί τους, µε όλους τους
εµπλεκοµένους στο θέµα, καθορίστηκαν οι τεχνικές προδιαγρα-
φές και αυτό το οποίο οφείλουµε να κάνουµε τώρα, για να είµα-
στε συνεπείς και µε την υποχρέωση της 27ης Μαρτίου, αλλά και
για να µπορεί πραγµατικά και η αγορά να ανταποκριθεί µε τις εγ-
καταστάσεις, είναι, ότι ζητάµε από εδώ και πέρα µε το σύστηµα
κυρώσεων που θα θεσπιστεί από το νοµοσχέδιο, που εισάγεται
αυτές τις µέρες στη Βουλή για τις δηµόσιες συµβάσεις –εκεί πε-
ριλαµβάνονται οι διατάξεις για τις κυρώσεις µη εγκατάστασης
συστήµατος εισροών-εκροών- σύµβαση µε εγκαταστάτη και δέ-
σµια ηµεροµηνία σε έναν εύλογο χρόνο.

Από εκεί και µετά, νοµίζω ότι όποιος δεν έχει τη σύµβαση µε
τη δέσµια ηµεροµηνία εγκατάστασης, τότε σ’ αυτήν την περί-
πτωση θα επιβάλλονται οι κυρώσεις της µη ύπαρξης του συστή-
µατος.

Όσον αφορά την επιδότηση, αυτή δεν είναι ακριβώς 50%.
Μπορώ να καταθέσω έναν πίνακα για τα Πρακτικά που λέει ακρι-
βώς τι χρηµατική ενίσχυση δίνεται για κάθε µέρος του συστήµα-
τος, την κεντρική υπολογιστική µονάδα, το υποσύστηµα αντλιών,
το υποσύστηµα δεξαµενών και το µηχάνηµα έκδοσης φορολογι-
κών αποδείξεων. Αυτό το οποίο λέµε είναι τάξεως µεγέθους 50%,
γιατί όλα τα συστήµατα δεν έχουν την ίδια αξία. Μπορεί, δηλαδή,
κατά περίπτωση η επιδότηση να είναι στο 45%, αλλά µπορεί να
πάει και στο 55%, ανάλογα µε την αξία του συστήµατος που επι-
λέγει ο πρατηριούχος.

Σας το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-

τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Αθανάσιος Σκορ-
δάς καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο
οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τέλος, σε ό,τι αφορά το δεύτερο ερώτηµά σας, θέλω να σας
πω ότι είναι αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών, αλλά
µπορώ από την ενηµέρωση που είχα, να ενηµερώσω το Σώµα ότι
υπάρχει σε εξέλιξη η έκδοση σχετικών υπουργικών αποφάσεων
–είναι στο τελικό τους στάδιο- έτσι ώστε να επεκταθεί το σύ-
στηµα εισροών-εκροών και σε εκείνα τα κοµµάτια της αλυσίδας,
όπως αυτό της εµπορίας καυσίµων που µέχρι τώρα δεν έχει προ-
βλεφθεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Η κ. Ξηροτύρη έχει το λόγο για τρία λεπτά.
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ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, στο
πρώτο σκέλος της ερώτησής µου, µου απαντήσατε. Όµως, πα-
ραµένει –και είναι µεγάλη ευθύνη του Υπουργείου- αυτό το
πρώτο µέτρο να εφαρµοστεί στο σύνολό του και, µάλιστα, µέσα
στις προθεσµίες. Μπορεί να υπάρχει µία παρέκκλιση στην προ-
θεσµία που δίδεται για τα πρατήρια της Αττικής και της Θεσσα-
λονίκης, αλλά µέχρι το 2014 που λέτε, πρέπει όλο το σύστηµα
να τακτοποιηθεί. Πρέπει να γίνουν οι δηλώσεις και η εγκατά-
σταση των συστηµάτων. Πρέπει να έχουν δηλώσει και τις δεξα-
µενές, γιατί οι µέχρι τώρα δηλωµένες δεξαµενές είναι πολύ λιγό-
τερες απ’ αυτές οι οποίες υπάρχουν. Έχετε πρόβληµα µε τις δη-
λωµένες δεξαµενές. Υπάρχουν χιλιάδες αδήλωτες δεξαµενές σ’
όλη τη χώρα. 

Η ερώτησή µου είχε ως στόχο και το δεύτερο µέτρο, γιατί
πραγµατικά η λαθρεµπορία των καυσίµων δεν πατάσσεται µόνο
µ’ αυτό το πρώτο µέτρο, το οποίο έχει αυτά τα προβλήµατα που
έχει. Ελπίζω ότι τελικά µε την επιµονή όλων µας θα ολοκληρωθεί
και θα δουλέψει συστηµατικά αυτό το µέσο. Είναι µεγάλο θέµα,
όµως, τα µέτρα ελέγχου που αφορούν όλη την αλυσίδα διακίνη-
σης, ξεκινώντας από τα διυλιστήρια, τα µεγάλα ποσοστά λα-
θραίας διακίνησης που αφορούν και τις µεταγγίσεις των ναυτι-
λιακών καυσίµων και τις εικονικές εισαγωγές, όπως και άλλα θέ-
µατα. 

Από την πληροφόρησή σας και από το Υπουργείο Οικονοµικών
περίµενα να έχετε σαφή στοιχεία, διότι εγώ την ερώτηση την έχω
κάνει και στα δύο Υπουργεία. Όσον αφορά τις υπουργικές απο-
φάσεις, κύριε Υπουργέ, ξέρετε από πότε συζητάµε για τις υπουρ-
γικές αποφάσεις; Τον Σεπτέµβριο µήνα, οι Βουλευτές της
Δηµοκρατικής Αριστεράς είχαµε κάνει µία γενικευµένη επερώ-
τηση για την πάταξη και της φοροδιαφυγής και του λαθρεµπο-
ρίου. Τότε πάλι λέγαµε γιατί δεν εκδόθηκαν οι υπουργικές
αποφάσεις. Τώρα πάλι συζητάµε για τις υπουργικές αποφάσεις; 

Αυτό είναι ένα πρόβληµα. Πρέπει να οπωσδήποτε να επιταχύ-
νετε ιδιαίτερα για το ναυτιλιακό καύσιµο και τα συστήµατα GPS,
προκειµένου να εκδοθούν, διότι µετά υπάρχουν οι εγκαταστά-
σεις και οι υποδοµές που πρέπει να δηµιουργηθούν, οι οποίες
και στοιχίζουν και χρονοβόρο είναι να εγκατασταθούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω και πάλι ότι το θέµα
του λαθρεµπορίου είναι µία µάστιγα. Η οριστική του ρύθµιση συ-
ζητείται σχεδόν µία δεκαετία. Γι’ αυτό απαιτείται συντονισµός και
εγρήγορση των Υπουργείων, ώστε να εφαρµοστεί επιτέλους το
υπάρχον θεσµικό πλαίσιο, για να προκύψουν σηµαντικά έσοδα
στο κράτος, τα οποία µπορούν στη συνέχεια να διοχετευτούν
στην ενίσχυση αρχικά των ευπαθών οµάδων του πληθυσµού,
κ.ο.κ.. 

Φθάσαµε να πάρουµε το µέτρο για το πετρέλαιο θέρµανσης
τον περασµένο χειµώνα και, τελικά, επιβαρύναµε περισσότερο
τους πολίτες και τούτα τα συστήµατα αργούν πάρα πολύ. 

Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, να µη µας βρει ο επόµενος
χειµώνας, χωρίς να έχουµε κάνει βήµατα πράγµατι για την πά-
ταξη του λαθρεµπορίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κατ’
αρχάς, νοµίζω ότι περιττεύει να επαναλάβω ότι η αποτελεσµα-
τική αντιµετώπιση του λαθρεµπορίου και στα καύσιµα βρίσκεται
στην κορυφή των προτεραιοτήτων της Κυβέρνησης, όπως
έχουµε αποδείξει µε πράξεις. Πράγµατι, το αίτηµα των πρατηρι-
ούχων για να εγκατασταθούν αυτά τα συστήµατα εισροών-
εκροών στα πρατήρια είναι πολύ παλιό, από το 2000 –έχετε δίκιο
σε αυτό- αλλά είναι αυτή η σηµερινή Κυβέρνηση, η οποία επιτέ-
λους το κάνει πράξη. 

Από εκεί και µετά, θα µου επιτρέψετε να πω δύο, τρία στοιχεία
για να δείτε ότι πραγµατικά, παρά τα όσα έχουν ειπωθεί, είναι
εξαιρετικά αποτελεσµατικό και το σύστηµα των εισροών-εκροών,
άλλα και το σύστηµα της εξοµοίωσης του φόρου. 

Πέρυσι, το πρώτο δίµηνο του έτους, πωλήθηκαν στους κατα-
ναλωτές 1,1 εκατοµµύρια τόνοι πετρέλαιο θέρµανσης. Φέτος στο

αντίστοιχο δίµηνο οι πωλήσεις πετρελαίου θέρµανσης ήταν µόλις
374.000 τόνοι. Είχαµε, δηλαδή, µία µείωση της κατανάλωσης πε-
ρίπου κατά 68%. 

Παρά ταύτα, τα έσοδα από το πετρέλαιο κίνησης από 68,5
εκατοµµύρια πέρυσι, πήγαν φέτος στο αντίστοιχο δίµηνο από τον
ειδικό φόρο στα 123,6 εκατοµµύρια ευρώ. Είχαµε, δηλαδή, µία
αύξηση των εσόδων κατά 80%, µε µείωση της κατανάλωσης κατά
70% και σε αυτό βοήθησε αφ’ ενός το ότι ήταν πιο ήπιος ο χει-
µώνας, αλλά πραγµατικά αποδεικνύεται ότι η καταπολέµηση του
βασικού αιτίου που οδηγούσε στο λαθρεµπόριο των καυσίµων
έχει δηµιουργήσει θετικό δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα. 

Από εκεί και µετά, νοµίζω ότι θα δείτε στην πράξη, µόλις εγ-
κατασταθούν στο σύνολο των πρατηρίων τα συστήµατα εισ-
ροών-εκροών, σηµαντική βελτίωση στο πρόβληµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 1231/26-3-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Λαϊκού Συν-
δέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Μιχαήλ Αρβανίτη-Αβράµη προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την πιθανή µετεγκατά-
σταση του Κέντρου Εκπαιδεύσεως Τεχνικού (ΚΕΤΧ) στην Πάτρα. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Κα-
ράµπελας. 

Ο κύριος συνάδελφος έχει το λόγο για να αναπτύξει την ερώ-
τησή του για δύο λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ήδη την ίδια ερώτηση µε το ίδιο αντικείµενο είχα υποβάλει

προ πενταµήνου. Συγκεκριµένα ήταν η από 26-10-2012 επίκαιρη
ερώτησή µου. Τότε εκράτουν φήµες ότι είναι δυνατό να µετα-
φερθεί το Στρατόπεδο Τεχνικής Εκπαιδεύσεως –ΚΕΤΧ- της Πά-
τρας ή και να υποβαθµιστεί και είχα αναλύσει διεξοδικώς τις
συνέπειες και για την πόλη των Πατρών αλλά και για τους διοι-
κητικούς υπαλλήλους, των οποίων οι οικογένειες θα διελύοντο
µε τον τρόπο αυτόν. 

Ο κύριος Υπουργός µού είχε απαντήσει ότι το Υπουργείο µε
προσοχή και υπευθυνότητα θα εξετάσει το ζήτηµα αυτό και εγώ
βεβαίως δεν είχα λόγους να πιστεύω το αντίθετο. Εν τούτοις, το
γεγονός ότι διέρρευσαν αυτό το πεντάµηνο διάφορες φήµες,
καθώς επίσης και κάποιες αποχρώσες ενδείξεις συντρέχουσες
µε τα γεγονότα µε ηνάγκασαν να επαναφέρω την ερώτησή µου
µε το ίδιο αντικείµενο ενόψει του γεγονότος ότι την εκπαιδευτική
αυτή περίοδο ήρθαν προς εκπαίδευση είκοσι επτά οπλίται εις το
Κέντρο Εκπαιδεύσεως Τεχνικού της Πάτρας αντί χιλίων πεντα-
κοσίων που ήρχοντο την άλλη περίοδο. 

Επίσης, φηµολογείτο ότι ο ταξίαρχος διοικητής θα αντικατα-
σταθεί µε αντισυνταγµατάρχη διοικητή, πράγµα το οποίο βε-
βαίως θα σήµαινε την υποβάθµιση του στρατοπέδου, της Μο-
νάδος αυτής του ΚΕΤΧ. Όµως, ειδικά σε αυτό το δεύτερο απε-
δείχθη η φήµη ήτο ανακριβής και θέλω να το τονίσω αυτήν τη
στιγµή. Την Παρασκευή εγένετο παράδοση και παραλαβή της δι-
οικήσεως από ταξίαρχον εις ταξίαρχον. Κατά ταύτα, η φήµη αυτή
ήτο ανακριβής.

Όµως, όσον αφορά το ότι παρουσιάστηκαν αντί χιλίων πεντα-
κοσίων οπλιτών µόνο είκοσι επτά οπλίται, αυτό µας εµβάλλει σε
ανησυχία και πιστεύω ότι κατατείνει εις την υποβάθµιση και εν-
δεχοµένως εις την κατάργηση του στρατοπέδου, προκειµένου
να φιλοξενήσει λαθροµετανάστες ή άλλα στοιχεία. 

Θα ήθελα µία σαφή απάντηση από τον αξιότιµο κύριο Υπουργό
όσον αφορά το τι προτίθεται να κάνει ενόψει του γεγονότος ότι
οι πολίτες των Πατρών είναι εξαιρετικά θορυβηµένοι. Η Πάτρα
θα υποστεί εξαιρετική ζηµία. Μάλιστα, εάν δεν έτυχε να την επι-
σκεφθείτε εσχάτως, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω ότι η
Πάτρα είναι γεµάτη από πανό που λένε «Κάτω τα χέρια από το
ΚΕΤΧ της, µε το οποίο ζούµε από µικρά παιδάκια». 

Θα ήθελα, λοιπόν, µία σαφή απάντηση από τον κύριο
Υπουργό. 

Στη δευτερολογία µου, αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
µιλήσω γενικότερα µε αφορµή αυτό το ζήτηµα για την κατά-
σταση του στρατεύµατός µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε πολύ. 
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας κ.

Παναγιώτης Καράµπελας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως ανέ-
φερε και ο κύριος Βουλευτής, αυτό το θέµα έχει συζητηθεί ξανά
σ’ αυτήν την Αίθουσα την 1η Νοεµβρίου 2012. Η σηµερινή συγ-
κυρία, τόσο από δηµοσιονοµικής όσο και από επιχειρησιακής
πλευράς, επιβάλλει στο Υπουργείο Άµυνας να αναθεωρήσει το
ίχνος της διάταξης όλων των µονάδων του. Αυτό επιβάλλεται και
από τον εξαιρετικά περιορισµένο λειτουργικό προϋπολογισµό
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, το οποίο συµµετέχει στην προ-
σπάθεια αυτού του τόπου προκειµένου να ανακάµψει. 

Σε ό,τι αφορά τώρα το συγκεκριµένο Κέντρο Εκπαιδεύσεως
Τεχνικού, όπως και τότε είχα αναφέρει, έχει πάψει να λειτουργεί
από τα µέσα του 2011 ως Κέντρο Εκπαιδεύσεως Νεοσυλλέκτων. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν µί-
λησα για νεοσύλλεκτους. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Οι χίλιοι πεντακόσιοι ήταν νεοσύλλεκτοι. 

Συνεπώς τέτοιο Κέντρο Εκπαιδεύσεως Νεοσυλλέκτων δεν θα
λειτουργήσει ξανά ως Τεχνικό. Όµως, το Κέντρο Εκπαιδεύσεως,
εκ των όσων στοιχείων έχω, διατηρείται και θα διατηρηθεί ως Ει-
δικό Κέντρο Εκπαιδεύσεως. 

Το Ειδικό Κέντρο Εκπαιδεύσεως έχει ως αποστολή την τεχνική
εκπαίδευση και παιδεία του προσωπικού του Ελληνικού Στρατού,
τόσο των µονίµων αξιωµατικών όσο και των υπαξιωµατικών και
των οπλιτών. Τα Γενικά Επιτελεία κάνουν προτάσεις γενικά για
τη διάταξη, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα συµπεράσµατα τεχνικοοι-
κονοµικών µελετών. Το Υπουργείο τα εξετάζει όλα αυτά και λαµ-
βάνει υπ’ όψιν του πολύ σοβαρά τις συνέπειες τόσο στο
στρατιωτικό όσο και στο πολιτικό προσωπικό. 

Επίσης, θα ήθελα να σας γνωρίσω ότι κάποιες προτάσεις συγ-
κεκριµένων φορέων, όπως και του εκπαιδευτικού προσωπικού
του Κέντρου Εκπαιδεύσεως Τεχνικού, προκειµένου αυτό να µε-
τεξελιχθεί σε διακλαδικό Ειδικό Κέντρο Εκπαιδεύσεως -δηλαδή
οι τεχνίτες και των τριών Όπλων και ίσως και της Αστυνοµίας και
της Πυροσβεστικής να εκπαιδεύονται στην Πάτρα- είναι σε εξέ-
λιξη και θα αξιολογηθούν. Εκτιµώ ότι µέχρι τις 10 Απριλίου θα
έχουµε τις προτάσεις των Επιτελείων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Επίσης, ήθελα να σας γνωρίσω ότι στο Κέντρο Εκπαιδεύσεως
Τεχνικού µετεστεγάσθη η Στρατολογική Υπηρεσία της Δυτικής
Ελλάδας, σε διώροφο κτήριο, εγκαταλείψασα το ενοικιαζόµενο
ιδιόκτητο κτήριο µέσα στο πλαίσιο πραγµατοποιήσεως οικονο-
µίας. Δεν έχω κάτι περισσότερο να αναφέρω επ’ αυτού. 

Στο πλαίσιο της νέας δοµής δυνάµεων δεν υπάρχει πρόταση
µετεγκατάστασης του Ειδικού Κέντρου Εκπαιδεύσεως.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υφυπουργέ. 
Το λόγο έχει για να δευτερολογήσει ο κ. Μιχαήλ Αβράµης. 
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν έχετε

την καλοσύνη, να µε αποκαλείτε µε το πρώτο επώνυµό µου, διότι
έτσι είµαι γνωστός επί σειρά ετών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Με συγχωρείτε,
κύριε συνάδελφε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Βλέπετε, υιοθετήθηκα σε
ηλικία τριάντα ετών, τότε που επετρέπετο η υιοθεσία ενηλίκων.
Έτσι, µε έχουν συνηθίσει µ’ αυτό το όνοµα. 

Κύριε Πρόεδρε, είναι όντως ικανοποιητική η απάντηση του κυ-
ρίου Υπουργού, όσον αφορά τη λειτουργία. Και είναι βέβαιο
πλέον ότι µε όσα εξέθεσε ενώπιον υµών και εµού, δεν πρόκειται
να µετεγκατασταθεί ούτε να αλλάξει τρόπο λειτουργίας το Κέν-
τρο Εκπαιδεύσεως Τεχνικού στην Πάτρα. 

Μάλιστα, έταξε και µια συγκεκριµένη ηµεροµηνία, την 10η
Απριλίου, προκειµένου να έχουµε βεβαιότητα περί αυτού, αν και
εγώ πιστεύω ότι αυτά τα οποία ανέφερε ο κύριος Υπουργός,
είναι απολύτως ειλικρινή. 

Η οικονοµία, όµως –απ’ ό,τι κατάλαβα από την πρωτολογία του

κυρίου Υπουργού- καθορίζει τα πάντα. Τα πάντα! Ακόµη και την
κορυφαία παρακαταθήκη του έθνους. Αυτήν τη στιγµή ο στρατός
είναι η κορυφαία παρακαταθήκη του έθνους. Γιατί; Διότι ευρι-
σκόµεθα µέσα στο µάτι του κυκλώνος, ευρισκόµεθα εις µίαν
δίνην αυτήν τη στιγµή, µε τις ταχύτατες µεταβολές που γίνονται
στην Ανατολική Μεσόγειο. 

Βλέπουµε τι συµβαίνει: Γύρω µας, απ’ όλα τα σηµεία του ορί-
ζοντος, καραδοκούν άρπαγες. Επαναλαµβάνω: από όλα τα ση-
µεία του ορίζοντος!

Αυτήν τη στιγµή επαναλειτουργεί, πλέον, το στρατηγικό σύµ-
φωνο µεταξύ Τουρκίας και Ισραήλ, µε τις γνωστές συνέπειες και
αλλάζει και ο γεωπολιτικός χάρτης. Διότι όπως είναι γνωστό εις
το Σώµα, το Ισραήλ προτίθεται και σκοπεύει να περάσει τον
αγωγό από το κοίτασµα «Λεβιάθαν» στην Τουρκία και από εκεί
στην Ευρώπη.

Επίσης, ακόµη επικρέµαται η δαµόκλεια σπάθη του casus belli,
των απειλών και των αξιώσεων των Τούρκων. Ακόµη ο Ερντογάν
έχει το θράσος να λέει πώς να νοµοθετούµε, προκειµένου να
επαναλειτουργήσει η Θεολογική Σχολή της Χάλκης. 

Όλα αυτά δηµιουργούν έναν ζοφερό ορίζοντα για την πατρίδα
µας, που βρίσκεται σε δεινή θέση. 

Πρέπει, λοιπόν, ο στρατός µας να είναι έτοιµος, πανέτοιµος,
να αντιδράσει αποτελεσµατικά για την άµυνα της πατρίδος. 

Όµως, γεγονότα και αποχρώσες ενδείξεις συνηγορούν περί
του αντιθέτου. Γιατί: Το οικονοµικό. Το ανέφερε ο κύριος Υπουρ-
γός. Τι δηλαδή; Οι εξοπλιστικές δαπάνες µειώνονται. Στρατό-
πεδα καταργούνται. Μονάδες συµπτύσσονται. Επίσης, σε πολλές
µονάδες αντιµετωπίζουµε λειψανδρία, όπως είναι η Μονάδα Υπο-
βρυχίων Καταστροφών. 

Ακόµη, οι µισθοί των Ελλήνων στρατιωτικών είναι εξευτελιστι-
κοί, µε αποτέλεσµα το ηθικό τους να πλήττεται βαναύσως. Και
γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά τι σηµαίνει αυτό και εις την ετοιµό-
τητά τους και εις τις δυνατότητες να αποδώσουν αυτά που µπο-
ρούν και θέλει η ελληνική τους ψυχή να αποδώσουν, ως επίσης
και στην επιχειρησιακή τους ικανότητα. 

Πώς είναι δυνατόν να προτάσσουµε το οικονοµικό, να καθορί-
ζει τα πάντα στη ζωή µας, ακόµη και την εθνική µας άµυνα; Υπάρ-
χει έλλειψη καυσίµων, υπάρχει έλλειψη ανταλλακτικών, υπάρ-
χουν τόσες και τόσες ελλείψεις!

Αυτό που ευθέως θα ήθελα να µου πει ο αξιότιµος κύριος
Υπουργός είναι το εξής: Είναι έτοιµος ο στρατός µας; Οι ηµέρες
πλησιάζουν. Φαίνεται καθαρά ότι είναι έτοιµοι. Και όχι απλώς φη-
µολογείται αλλά είναι σχεδιασµένο και προπαρασκευασµένο να
διαµελίσουν την πατρίδα µας. Θα ήθελα να µας πει ο κύριος
Υπουργός -αν και δεν είναι το αντικείµενο της ειδικής ερωτήσεώς
µου- εάν ο στρατός µας είναι έτοιµος, ταχυκίνητος, πάνοπλος να
αντιµετωπίσει τον εξ Ανατολών, κυρίως, κίνδυνο που τώρα έρχε-
ται και από νοτιοανατολικά και τον έχουµε και από βορειοδυτικά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το είπατε και µόνος

σας. Είναι εκτός της ύλης της ερωτήσεως. Εάν ο Υπουργός θέλει
να απαντήσει, να σχολιάσει, µπορεί να το κάνει.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγ-
χωρείτε. Είναι επί του ιδίου θέµατος. Απλώς εκ του ελάσσονος
εις το µείζον.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Εάν ο Υπουργός
θέλει, ευχαρίστως. Δεν έχω κανένα πρόβληµα.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Εσείς νοµικός είστε. Εκ
του ελάσσονος δυνάµεθα να αγόµεθα εις το µείζον.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα απαντήσω πολύ σύντοµα στα λεχθέντα από εσάς, κύριε
Βουλευτά.

Ξέρετε, υπάρχει κίνδυνος ο αντίπαλος να πιστέψει αυτά που
λέτε…

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Ερωτώ! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Περιµένετε. 
…δηλαδή ότι το ηθικό είναι πεσµένο βάναυσα, ότι είναι άοπλος
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ο Ελληνικός Στρατός και ότι δεν έχει τη δυνατότητα να το αντι-
µετωπίσει.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Μη λέτε τέτοια πράγµατα,
κύριε Υπουργέ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Συγγνώµη.

Εάν το πιστέψει, κακό του κεφαλιού του! Θα το µετανιώσει πά-
ραυτα ο οιοσδήποτε αντίπαλος! Επαναλαµβάνω: Κακό του κεφα-
λιού του!

Πιστεύω, όµως, ότι δεν έχει την αφέλεια να πιστέψει τα διά-
φορα λεγόµενα. 

Σε ό,τι αφορά το ηθικό των αξιωµατικών, σας διαβεβαιώ –διότι
επισκέπτοµαι µονάδες στους τόπους που πρέπει- ότι δεν είναι
πεσµένο σε αυτήν την κατάσταση που λέτε. Το ηθικό των αξιω-
µατικών, των υπαξιωµατικών και των οπλιτών µας είναι σε άριστο
επίπεδο. Επηρεάζεται µόνον από την ικανότητα εκτελέσεως της
αποστολής τους και όχι από οικονοµικούς παράγοντες. Πάντοτε
το ηθικό των στελεχών µας και των τριών κλάδων δεν «ερυµουλ-
κείτο» από οικονοµικούς παράγοντες. Αυτό πρέπει κάποια στιγµή
να σταµατήσει! Όχι µόνο στην Αίθουσα αυτήν αλλά και ανάµεσα
στον Τύπο, σε διάφορα δηµοσιεύµατα, που για διάφορους λό-
γους ενασχολούνται µε το θέµα. 

Επανέρχοµαι στο ζήτηµα της ερώτησής σας και σας διαβε-
βαιώ ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, για τους λόγους που
είπατε και όχι για οικονοµικούς λόγους, αναθεωρεί το ίχνος της
διατάξεως των επιχειρησιακών µονάδων, µε σκοπό την επαύξηση
της επιχειρησιακής ετοιµότητάς τους. Διαθέτει τους οικονοµι-
κούς πόρους, παρά την κρίση, για τη διαθεσιµότητα των µέσων.
Δεν σηµαίνει ότι εγκαταλείπει τον εξοπλισµό της. Τον εξοπλισµό
των Ενόπλων Δυνάµεων η Κυβέρνηση αυτή έχει και άλλους τρό-
πους να τον επιτύχει. Και θα τον επιτύχει σε κάθε περίπτωση που
χρειάζεται. 

Η διαθεσιµότητα των µέσων µας, λοιπόν, είναι σε τέτοιο επί-
πεδο –το είχα πει και µε συγκεκριµένα νούµερα µε την ευκαιρία
άλλης επίκαιρης ερώτησης- που δρα αποτρεπτικά και εγγυάται
την ασφάλεια αυτού του τόπου. 

Η συρρίκνωση µονάδων ή η αναδιάταξή τους επιβάλλεται κατ’
αρχάς από επιχειρησιακούς λόγους, όπως είπα. Είναι βέβαιο,
όµως, ότι η δύναµη του στρατού µας, αυτή που είναι σήµερα, και
οι επιχειρησιακές τους απαιτήσεις δεν µπορούν να ικανοποι-
ήσουν όλους τους φορείς της ελληνικής κοινωνίας, δεν µπορούν
να ικανοποιήσουν όλους τους νοµούς αυτού του τόπου. Θα
έπρεπε να έχουµε τετραπλάσιο στρατό! Δεν τον έχουµε. Δεν το
επιτρέπει η πατρίδα µας.

Συνεπώς τις δυνάµεις που έχουµε πρέπει να τις διατάξουµε
κατά τέτοιον τρόπο, που να επιφέρουν το µέγιστο επιχειρησιακό
αποτέλεσµα και –γιατί όχι;- µε το λιγότερο λειτουργικό κόστος.
Δεν έχουµε την πολυτέλεια ευρύτατης διασποράς µονάδων και
κέντρων στη σηµερινή συγκυρία. Προσπαθούµε να ικανοποι-
ήσουµε στο µέγιστο τις απαιτήσεις, λαµβάνοντας υπ’ όψιν και τις
τοπικές κοινωνίες και κυρίως τις απαιτήσεις στρατιωτικού και πο-
λιτικού προσωπικού. Όµως, δεν είναι ο ρυµουλκός παράγων
αυτός. Ο ρυµουλκός παράγων είναι η επιχειρησιακότητα των
Ενόπλων µας Δυνάµεων. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ που µε ακούσατε. Δεν έχω κάτι περισ-
σότερο να αναφέρω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς. 

Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 1232/26-3-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του Λαϊ-
κού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τη χορήγηση αδειών σε
στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων, προκειµένου να συµµετέχουν
σε προγράµµατα µη κυβερνητικών οργανώσεων. 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης
Καράµπελας. 

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Λαγός, για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, κατ’ αρχάς, µια και το δικό µου θέµα είναι σε άµεση συνάρ-
τηση µε το προηγούµενο που ανέφερε ο κ. Αρβανίτης, θα ήθελα

να σας πω, κύριε Υφυπουργέ, ότι θα ήταν ευχής έργον να ήταν
τα πράγµατα έτσι όπως τα λέτε, αλλά δυστυχώς δεν είναι. 

Όταν έχουµε δει να υπάρχει η εθνική καταστροφή της Κύπρου
το 1974, όταν οι συνθήκες ήταν πολύ ευνοϊκές υπέρ της Ελλάδος
και απέναντι στην Τουρκία –από το 1974 µέχρι τώρα τα πράγ-
µατα, όπως τα έχετε δει και τα ξέρετε πολύ καλύτερα από µένα,
έχουν αλλάξει συντριπτικά εις βάρος µας- όταν έχουµε το πρό-
σφατο σχετικά παράδειγµα του 1996, όπου Τούρκοι µπήκαν σε
ελληνικό έδαφος, ύψωσαν ελληνική σηµαία, σκότωσαν τρεις
αξιωµατικούς µας και από ελληνικής πλευράς, δυστυχώς, δεν
έπεσε ούτε ένας πυροβολισµός ούτε µία σφαίρα και όταν αυτό
το έδαφος αυτήν τη στιγµή, από ελληνικό που ήταν, έχει γίνει,
δυστυχώς, αµφισβητήσιµο, δεν µπορούµε να πιστέψουµε σε
αυτά που λέτε, χωρίς να έχετε εσείς προσωπικά ευθύνη. Όµως,
αυτή είναι η αλήθεια και δεν µπορούµε να τα ακούµε αυτά εδώ
µέσα!

Nα συνεχίσω τώρα µε το θέµα της δικής µου ερώτησης. Πριν
από λίγες ηµέρες, πριν από λίγο χρονικό διάστηµα, είδαµε ότι
έχει βγει µια διαταγή του ΓΕΕΘΑ σχετικά µε τις άδειες απουσίας
στελεχών για εθελοντική συµµετοχή σε προγράµµατα µη κυβερ-
νητικών οργανώσεων. Συγκεκριµένα, σηµειώνει ότι τα µόνιµα
στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων, που µετέχουν εθελοντικά για
την παροχή βοήθεια -δεν το διαβάζω όλο- επιτρέπεται να λάβουν
άδεια µετ’ αποδοχών διάρκειας µέχρι δυο ετών, που µπορεί να
ανανεωθεί. Η άδεια αυτή χορηγείται ύστερα από εισήγηση της
οικείας µη κυβερνητικής οργάνωσης και σύµφωνη γνώµη της
Υπηρεσίας Διεθνούς Αναπτυξιακής Συνεργασίας. Η συµµετοχή
στα ανωτέρω προγράµµατα λαµβάνεται υπ’ όψιν και θεωρείται
πρόσθετο προσόν για την προαγωγή και βεβαιούται µε έγγραφο
της µη κυβερνητικής οργάνωσης προς την ΥΔΑΣ. 

Αυτό για εµάς είναι σκάνδαλο! Δεν το ξέραµε! Εγώ, να σας πω
την αλήθεια, µόλις το διάβασα πρώτη φορά, νόµιζα ότι δεν είναι
έτσι και ότι υπάρχει κάτι άλλο -κάποια παράγραφος κ.λπ.- το
οποίο να λέει κάτι άλλο εκεί µέσα. Το διαβάσαµε και είδαµε ότι
είναι έτσι. Φανταστείτε πόσα πράγµατα µαθαίνουµε σιγά-σιγά,
τα οποία για εµάς, προσωπικά, είναι εξωφρενικά, όπως –το πι-
θανότερο- και για µεγάλο κοµµάτι του ελληνικού λαού. 

Πώς περνάνε αυτά τα πράγµατα; 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Δεν θέλω να «φάω» τον χρόνο. Θα έρθω στις ερωτήσεις που

έχουµε να κάνουµε.
Με ποιο σκεπτικό δίνεται τέτοιας διάρκειας άδεια, µετ’ αποδο-

χών, για συµµετοχή σε προγράµµατα µη κυβερνητικών οργανώ-
σεων; Πώς επακριβώς εννοείται η « παροχή βοήθειας», µε δε-
δοµένο το ότι οι Ένοπλες Δυνάµεις, στο πλαίσιο του κοινωνικού
τους έργου, συµβάλλουν αποτελεσµατικά στην αντιµετώπιση
έκτακτων καταστάσεων και φυσικών καταστροφών; Με ποιο σκε-
πτικό -εδώ είναι το σηµαντικότερο- οι µη κυβερνητικές οργανώ-
σεις και η ΥΔΑΣ εισηγούνται για ζητήµατα των Ενόπλων Δυνά-
µεων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η παγία διαταγή του ΓΕΕΘΑ, η
4-33, που αναφέρθηκε, κωδικοποιεί όλα τα νοµοθετήµατα βάσει
των οποίων αξιωµατικοί των Ενόπλων Δυνάµεων δύνανται να
λαµβάνουν άδειες για το εξωτερικό µετ’ αποδοχών. 

Το συγκεκριµένο νοµοθετικό πλαίσιο της επίκαιρης ερώτησής
σας καθορίζεται στο ν.2731/1999 «Ρύθµιση θεµάτων Διµερούς
Κρατικής Αναπτυξιακής Συνεργασίας και Βοήθειας, ρύθµιση θε-
µάτων Μη Κυβερνητικών Οργανώσεων και άλλες διατάξεις». Συγ-
κεκριµένα καθορίζεται τι είναι οι ΜΚΟ. Είναι µη κερδοσκοπικά
νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, τα οποία έχουν ως αποστολή
και αντικείµενο την παροχή επείγουσας ανθρωπιστικής, επισιτι-
στικής και αναπτυξιακής βοήθειας σε χειµαζόµενους πληθυ-
σµούς στο εξωτερικό. Εγγράφονται στο µητρώο µε µέριµνα της
ΥΔΑΣ, της Υπηρεσίας Διεθνούς Αναπτυξιακής Συνεργασίας. 

Αυτή η υπηρεσία αποτελεί χωριστή διεύθυνση του Υπουργείου
Εξωτερικών και υπάγεται απευθείας στον Υπουργό Εξωτερικών.
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Ευθύνεται για την εποπτεία, τον συντονισµό και την προώθηση
των δράσεων των ΜΚΟ στο εξωτερικό, που στοχεύουν σε επεί-
γουσα παροχή βοήθειας σε χειµαζόµενους πληθυσµούς. 

Στον ίδιο νόµο προβλέπεται και η χορήγηση άδειας µέχρι δύο
ετών σε όλους τους δηµόσιους υπαλλήλους και υπαλλήλους του
δηµοσίου -νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου και ιδιωτικού δι-
καίου του δηµοσίου- καθώς και στα στελέχη των Ενόπλων Δυνά-
µεων και των Σωµάτων Ασφαλείας. Το κρίσιµο σηµείο είναι: για
αποστολές στο εξωτερικό και κατόπιν εγκρίσεως της στρατιωτι-
κής υπηρεσίας. 

Οι ΜΚΟ και η ΥΔΑΣ δεν εισηγούνται για τη λειτουργία των Ενό-
πλων Δυνάµεων, αλλά για τα συγκεκριµένα πρόσωπα, που εθε-
λοντικά δηλώνουν συµµετοχή σε τέτοιου είδους επιχειρήσεις. 

Το προσόν της υπηρεσίας τους, που λαµβάνεται υπ’ όψιν ως
πρόσθετο προσόν προαγωγής, εντάσσεται στο πλαίσιο της γε-
νικής πρόνοιας που ισχύει για όλους τους δηµόσιους υπαλλή-
λους. Οι προαγωγές των αξιωµατικών καθορίζονται από το
εξειδικευµένο νοµοθετικό πλαίσιο περί ιεραρχίας και προαγωγών
και το οποίο, βέβαια, επικρατεί πάσης άλλης διατάξεως. 

Για να σας καθησυχάσω όµως, κύριε Βουλευτά, θα ήθελα να
σας πω ότι η στρατιωτική υπηρεσία έχει στείλει από εφαρµογής
του νόµου, σύµφωνα µε τα στοιχεία τα οποία έχω, έναν αξιωµα-
τικό. Το 2011 έστειλε έναν γιατρό στον Μαυρίκιο, στο πλαίσιο
της ΜΚΟ «Καρδιά για όλους», για είκοσι ηµέρες. Η αποστολή,
λοιπόν, ενός γιατρού για είκοσι µέρες δεν νοµίζω ότι σηµαίνει
υποστελέχωση των Ενόπλων Δυνάµεων ή απειλή υποστελέχω-
σής τους. 

Τονίζω ότι η χορήγηση αυτής της άδειας δεν είναι υποχρεω-
τική για το Υπουργείο Άµυνας. Είναι δυνητική και συνυπογράφε-
ται τόσο από τον κύριο Υπουργό των Εξωτερικών όσο και τον
κύριο Υπουργό Εθνικής Άµυνας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ο κ. Λαγός έχει το λόγο για να δευτερολογήσει. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ακριβώς αυτά που είπατε, κύριε Υφυ-

πουργέ, λέµε και εµείς. Δεν είπαµε κάτι άλλο. 
Εδώ πάντως, όσον αφορά αυτό που είπατε, ότι είναι µόνο για

αποστολή στο εξωτερικό για ανθρωπιστική βοήθεια, δεν περιο-
ρίζεται µόνο εκεί. Δεν λέει ότι δεν µπορεί να συµµετάσχει σε κά-
ποιες άλλες Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις ο στρατιωτικός. 

Εγώ θέλω να σας ρωτήσω το εξής: Εδώ στην Ελλάδα ως επί
το πλείστον, για να µην πω για όλες, αλλά η συντριπτική πλει-
οψηφία των Μη Κυβερνητικών Οργανώσεων αποτελούν γάγ-
γραινα για το ελληνικό κράτος. Παίρνουν εκατοµµύρια ευρώ
κάθε χρόνο και κάνουν ένα έργο αµφίβολο κάποιες από αυτές.
Κάποιες άλλες δεν κάνουν καθόλου αµφίβολο έργο, όπως το Ελ-
ληνικό Παρατηρητήριο Συµφωνιών του Ελσίνκι, το οποίο µιλά για
καταπιεζόµενη µακεδονική µειονότητα και το οποίο έχει αντεθνι-
κές θέσεις στα πάντα. Δηλαδή, εκεί θα µπορούσε να πάει ένας
στρατιωτικός µας, να λάβει µέρος, να συµµετάσχει δύο χρόνια,
να πληρώνεται και µάλιστα, όταν θα του έρθει η διαδικασία για
την προαγωγή, αυτό να θεωρείται και υπέρ του; Αυτό είναι εξω-
φρενικό!

Εµείς θα θέλαµε να πούµε ότι αυτό πρέπει να καταργηθεί. Ως
Χρυσή Αυγή δεν το δεχόµαστε. Όταν µας δοθεί εµάς η δυνατό-
τητα, θα κοιτάξουµε αυτά τα πράγµατα να τα κόψουµε. Ο Έλλη-
νας αξιωµατικός και ειδικά εσείς έπρεπε να το ξέρετε και να το
γνωρίζετε καλύτερα -πιστεύω ότι το γνωρίζετε καλύτερα, απλά
είναι τέτοια η θέση σας που προσπαθείτε να υπερασπίσετε µια
κατάσταση- δεν θα έπρεπε να κρίνεται βάσει αυτών των συνθη-
κών. Θα έπρεπε να κρίνεται βάσει αυτού που επιτελεί, σε αυτό
που είναι επιφορτισµένος. Σιγά µη στέλνουµε Έλληνες αξιωµα-
τικούς και νυν στρατιωτικούς να βοηθούν στο εξωτερικό ή δεν
ξέρω πού µε Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις που έχουν ανθελλη-
νικές στάσεις! 

Επίσης, πώς οι Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις εισηγούνται για
θέµατα αξιολόγησης προσωπικού; Είπατε προηγουµένως ότι δεν
παρεµβαίνουν. Μα, πώς δεν παρεµβαίνουν; Όταν κάνουν εισή-
γηση για κάποιους αξιωµατικούς, για κάποιους στρατιωτικούς
που είναι εκεί, δεν είναι ένα είδος παρέµβασης αυτή; Εντάξει,

σιγά µην πάρουν και τα ηνία, την αρχή και κάνουν ό,τι θέλουν και
αυτοί εκεί µέσα. Αυτό είναι έµµεση παρέµβαση. Αυτό πρέπει να
σταµατήσει. Δεν έχουν καµµία δικαιοδοσία αυτοί οι άνθρωποι να
κρίνουν Έλληνες στρατιωτικούς. Δεν υπάρχει κανένας τέτοιος
λόγος, καµµία δικαιοδοσία και είναι ανεπίτρεπτο. 

Θα θέλαµε, λοιπόν, ως Κυβέρνηση να κοιτάξετε αυτό το πράγ-
µα να το βγάλετε έξω. Είναι απαράδεκτο, σας το λέω και πάλι.
Εµείς δεν πιστεύαµε στα µάτια µας, όταν ήρθε στα χέρια µας και
το διαβάσαµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Δεν θα απαντήσω γενικώς επί των ΜΚΟ, κύριε Πρόεδρε,
αλλά επί της ερωτήσεως συγκεκριµένα. 

Επαναλαµβάνω, κύριε Βουλευτά, ότι οι άδειες µετ’ αποδοχών
προβλέπονται από το ν. 2731/1999 και δεν είναι υποχρεωτικές
για τη στρατιωτική υπηρεσία, είναι δυνητικές. Παρέχονται µόνο
για την παροχή ανθρωπιστικής ή επισιτιστικής βοήθειας σε πε-
ρίπτωση φυσικών καταστροφών ή άλλων εκτάκτων καταστάσεων
αποκλειστικά και µόνο για το εξωτερικό. 

Η εισήγηση της ΜΚΟ και της Υπηρεσίας Διεθνούς Αναπτυξια-
κής Συνεργασίας περιορίζεται αποκλειστικά στα ίδια αυτά στε-
λέχη που εθελοντικά ζήτησαν να συµµετάσχουν. Το πρόσθετο
προσόν προαγωγής, όπως σας ανέφερα και στην πρωτολογία
µου, δεν είναι τίποτα άλλο παρά γενική πρόνοια για όλους τους
συµµετέχοντες στις οικείες αποστολές, τόσο για τους υπαλλή-
λους του δηµοσίου, ή των νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου
αλλά και των νοµικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου όσο και για
τα µόνιµα στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων
Ασφαλείας. 

Ειδικά όµως για τα µόνιµα στελέχη τα προσόντα για την προ-
αγωγή τους, όπως προείπα, προβλέπονται στους οικείους νό-
µους περί ιεραρχίας και προαγωγών, δηλαδή στους νόµους
2439/1996, 3883/2010 και στο νοµοθετικό διάταγµα 445/1974, οι
οποίοι ως ειδικοί υπερισχύουν κάθε άλλης γενικής διάταξης. Συ-
νεπώς το ότι εισηγούνται γενικώς επί προσωπικού των Ενόπλων
Δυνάµεων, των αξιωµατικών δεν εκφράζει -αν µου επιτρέπετε-
την πλήρη αλήθεια. Εισηγούνται για το συγκεκριµένο ζήτηµα των
συγκεκριµένων εθελοντών. Εµείς µέχρι τώρα έχουµε στείλει έναν
καρδιολόγο Αντισυνταγµατάρχη για είκοσι µέρες, τον Μαυρίκη.
Δεν έχω να πω τίποτε άλλο. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρία, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Νιγρίτας Σερρών, το
Β’ Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωρούµε στη δεύτερη µε αριθµό 1223/26-3-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’ Αθήνας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο
κ. Μαρίας Μπόλαρη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την
υποβάθµιση του Γενικού Νοσοκοµείου Πατησίων.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας, κ. Λυκουρέν-
τζος.

Ορίστε, κυρία Μπόλαρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Καλησπέρα σας, κύριε Υπουργέ. Κατ’ αρχάς θα ήθελα να σας

µεταφέρω κάποιες ερωτήσεις, µία απόφαση µάλλον, που προ-
έρχεται από µία µεγάλη κινητοποίηση η οποία συνέβη πριν από
µία εβδοµάδα στην περιοχή των Πατησίων µε αφορµή το κάλε-
σµα του Σωµατείου των Εργαζοµένων στο Γενικό Νοσοκοµείο
Πατησίων. Κύριε Υπουργέ, τα ερωτήµατα είναι: Θα κλείσει το Γε-
νικό Νοσοκοµείο Πατησίων; Θα συνεχίσει η υποβάθµισή του; Θα
έχει την τύχη του 7ου Θεραπευτηρίου του ΙΚΑ; Θα µείνει η µε-
γάλη περιοχή την οποία καλύπτει χωρίς ένα τοπικό δηµόσιο νο-
σοκοµείο; Και η απόφαση των κατοίκων και των εργαζόµενων της
περιοχής είναι ότι δεν θα επιτρέψουν κάτι τέτοιο. 
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Φαντάζοµαι ότι ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι από τις 15 Μαρτίου
η καρδιολογική κλινική του Γενικού Νοσοκοµείου Πατησίων δεν
λειτουργεί. Επίσης, από τις 19 Μαρτίου δεν λειτουργεί και η πα-
θολογική κλινική. Και όλα αυτά συµβαίνουν για τον απλό λόγο
ότι µία γιατρός πήρε εκπαιδευτική άδεια για να µετεκπαιδευτεί
στο Λαϊκό Νοσοκοµείο, ένας άλλος επέστρεψε από το νοσοκο-
µείο από το οποίο είχε µεταταχθεί στο Γενικό Νοσοκοµείο των
Θηβών κι ένας τρίτος, επικουρικός, µε σύµβαση ορισµένου χρό-
νου κάνει επίσχεση εργασίας γιατί δεν πληρώνεται. 

Η µη λειτουργία αυτών των δύο κλινικών σηµαίνει στην ουσία
ότι το Γενικό Νοσοκοµείο Πατησίων δεν κάνει ούτε την πρωινή
εφηµερία που του έχουν επιτρέψει οι αποφάσεις όχι µόνο της
δικής σας υπουργίας αλλά και άλλων Υπουργών πριν από εσάς,
που το έβγαλαν από τη γενική εφηµερία. Και το έβγαλαν από τη
γενική εφηµερία, διότι τα κονδύλια για τις εφηµερίες και η έλ-
λειψη προσωπικού υποχρέωναν στην υποβάθµισή του. 

Είναι απαραίτητη, λοιπόν, εδώ και τώρα, η µεταφορά γιατρών.
Επειδή µέχρι τη στιγµή που µιλάµε, σύµφωνα µε ενηµέρωση που
έχει το σωµατείο από την Αναπληρώτρια Διευθύντρια, κ. Μαΐσο-
γλου, στην πραγµατικότητα δεν έχει γίνει κανένα βήµα, σας ρω-
τάµε ποιο θα είναι αυτό το βήµα που θα επιτρέψει τουλάχιστον
τις πρωινές εφηµερίες.

Σας ρωτάµε συνολικότερα ποια είναι εκείνα τα µέτρα που θα
επιτρέψουν στο Γενικό Νοσοκοµείο Πατησίων να λειτουργήσει
κανονικά, µια που οι διακόσιοι εξήντα τέσσερις εργαζόµενοι σε
αυτό, οριακά αυτήν τη στιγµή, καλύπτουν τους ασθενείς που
προστρέχουν στις εφηµερίες και στα εξωτερικά του ιατρεία. 

Κύριε Υπουργέ, µε 3,5% του ΑΕΠ που αυτήν τη στιγµή δίνετε
στις δαπάνες υγείας, είναι σίγουρο ότι δεν θα µπορέσετε να αν-
τεπεξέλθετε. Γι’ αυτόν τον λόγο ακριβώς, το αίτηµα είναι για συ-
νολικότερη χρηµατοδότηση του ΕΣΥ, για συνολικότερη χρηµατο-
δότηση των δηµόσιων νοσοκοµείων και όλων των κέντρων
υγείας. 

Αναφερόµενη στο Γενικό Νοσοκοµείο Πατησίων, σας λέω ότι
επείγει η επαναλειτουργία του. Αυτό, αυτήν τη στιγµή, σηµαίνει
άµεση πρόσληψη παθολόγων, καρδιολόγων και άλλου προσωπι-
κού. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Το Νοσοκοµείο Πατησίων παραµένει σε λειτουργία και θα πα-

ραµείνει. Υπάρχουν σοβαρά θέµατα στο σύνολο του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας και ως Υπουργός έχω το θάρρος και τη δύναµη
να τα αναγνωρίζω. Δεν ωραιοποιώ καταστάσεις. Κυρίως, όµως,
έχω τη δύναµη να αναγνωρίζω το που βρίσκεται η πατρίδα µου,
η Ελλάδα, κάτω από ποιες συνθήκες λειτουργεί, τι πραγµατικά
συµβαίνει στην οικονοµία µας και ποιοι λόγοι µας έφεραν µέχρι
εδώ. Και έχω το θάρρος να υπερασπίζοµαι τις επιλογές εκείνες
που δεν θα οδηγήσουν την πατρίδα σε χειρότερες καταστάσεις. 

Τα προβλήµατα δεν είναι των πολιτικών, δεν είναι των κοµµά-
των, δεν είναι των Υπουργών. Τα προβλήµατα είναι προβλήµατα
του ελληνικού λαού, είναι προβλήµατα της πατρίδας µας. Αν
υποθέσουµε ότι στη θέση τη δική µου, κυρία συνάδελφε, ήσα-
σταν εσείς, θα είχατε να διαχειριστείτε ακριβώς το ίδιο πρό-
βληµα. 

Και ποιο είναι το πρόβληµα; Το πρόβληµα είναι η αδυναµία
εξεύρεσης πόρων. Διότι, οι υποσχέσεις είναι εύκολες. Η δηµα-
γωγία, επίσης, είναι εύκολη. Ο λαϊκισµός είναι αφόρητος. Οι
απαντήσεις απουσιάζουν στα αµείλικτα ερωτήµατα: Με ποιους
πόρους θα κατασκευάσουµε αυτόν τον µαγικό κόσµο που µπορεί
ο καθένας να υπόσχεται ακόπως και ανεξόδως στον ελληνικό
λαό; Απορία ψάλτου, βηξ; 

Μια Βουλευτής, η οποία κάνει αυτήν την ερώτηση στον
Υπουργό, καλό θα ήταν να συνοδεύει τις προτάσεις της και µε
το κόστος και να µας πει όχι µόνο το κόστος των απαιτούµενων
δαπανών, αλλά και από πού θα εξευρεθούν οι πόροι. 

Δυστυχώς, όµως, αυτό για πολλά χρόνια στην Ελλάδα –και όχι,
εν προκειµένω, µόνο από εσάς- απουσιάζει. Σε αυτήν την πρα-

κτική διολισθήσαµε όλες οι πολιτικές δυνάµεις της χώρας και
φτάσαµε εδώ: αχαλίνωτη αντιπολίτευση, υποσχέσεις, εύκολος
λαϊκισµός, χειροκροτήµατα από εκείνους, οι οποίοι θέτουν αυτά
τα αιτήµατα το ένα µετά το άλλο. Η πραγµατικότητα, όµως, απαι-
τεί απ’ όλους µας να αλλάξουµε συµπεριφορά και να είµαστε
συγκεκριµένοι. 

Πρώτον, το Νοσοκοµείο των Πατησίων, λοιπόν, δεν κλείνει.
Δεύτερον, το Θεραπευτήριο του ΙΚΑ που έκλεισε, έπρεπε να κλεί-
σει, όπως όλα αυτά τα θεραπευτήρια, διότι οι εργαζόµενοι δεν
µπορεί να εργάζονται κάτω από άθλιες συνθήκες ούτε να προ-
σφέρονται άθλιες υπηρεσίες σε χώρους που δεν τολµώ να χα-
ρακτηρίσω ποιας µορφής. 

Τι έπαθαν οι εργαζόµενοι; Πήγαν σε καλύτερα νοσοκοµεία και
εργάζονται σε καλύτερο περιβάλλον. Οι ασθενείς που επισκέ-
πτονται αυτά τα νοσοκοµεία φιλοξενούνται σε καλύτερους χώ-
ρους. Αυτή είναι η αλήθεια. Απολύθηκε κανένας εργαζόµενος;
Όχι. Υπάρχει ένας ασθενείς που δεν εξυπηρετείται; Όχι. «Έκλει-
σε, όµως, το 7οΘεραπευτήριο». «Έκλεισε το 3ο Θεραπευτήριο».
Εκεί έχετε µείνει ακόµα; Κοιτάξτε µπροστά, κοιτάξτε το µέλλον
και τις ευθύνες που έχουµε όλοι. 

Εγώ απέναντι σε αυτές τις ευθύνες σας λέγω, λοιπόν, ότι για
το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό υπάρχει µέριµνα. Θα
προσληφθούν και επικουρικοί ιατροί και τακτικό προσωπικό,
µόλις πάρουµε τις εγκρίσεις από τα συναρµόδια Υπουργεία. 

Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµα. Εάν δεν είχαµε εγκρίνει την
εκπαιδευτική άδεια, θα µου κάνατε ερώτηση «γιατί δεν εγκρί-
νουµε την εκπαιδευτική άδεια της ιατρού» ή όπως προ ηµερών
κάνατε ερώτηση -το κόµµα σας πάλι- «γιατί ο ιατρός από τη
Θήβα βρίσκεται εδώ». 

Αυτά είναι αλήθειες. Όµως, καλό είναι –επειδή εγώ δεν έχω
λόγους να αντιδικώ µαζί σας στο ότι δεν νοιάζεστε πραγµατικά,
το δέχοµαι ότι και εσείς και άλλοι συνάδελφοί σας νοιάζεστε για
το καλό του Εθνικού Συστήµατος Υγείας- να υπάρχει και ένα
µέτρο απέναντι στην κριτική που ασκείται στην Κυβέρνηση και
στο συγκεκριµένο Υπουργείο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Το λόγο έχει η κ. Μπόλαρη για τη δευτερολογία της για δύο

λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, να σας ευχαριστήσω για

την οξύτητά σας και τα ερωτήµατά σας, κατ’ αρχάς. «Εκεί µεί-
νατε;» µε ρωτήσατε. 

Θα σας πω πού έχω µείνει πραγµατικά. Το 1975 η υποφαί-
νουσα έτυχε να κάνει µια εγχείρηση στο τότε Νοσοκοµείο Πατη-
σίων, που ήταν Ίδρυµα της Εκκλησίας. Μετά από χρόνια και κάτω
από τους αγώνες, νοµίζω, της Μεταπολίτευσης που τόσο λοιδο-
ρείτε αυτό το νοσοκοµείο πέρασε στο ΕΣΥ. Αυτό το νοσοκοµείο
παρήγαγε τεράστιο ιατρικό έργο και έχει ειδικές ειδικεύσεις και
όχι µόνο ειδικές ειδικεύσεις, αλλά και µεγάλη προσφορά στην
περιοχή. 

Αντίστοιχα ήταν το 7ο Θεραπευτήριο, κύριε Υπουργέ. Το 7ο
Θεραπευτήριο κάποτε ήταν πρότυπο αγγειολογικό, πρότυπο
καρδιολογικό, πρότυπο νευρολογικό, πρότυπο σε διάφορα, µε
αξονικούς τοµογράφους και τελικά κάτω από αυτό το φοβερό –
ας πούµε- λαϊκισµό για τον οποίο µας κατηγορείτε, από τις επα-
νειληµµένες περικοπές προηγούµενων κυβερνήσεων και τις
δικές σας, το 7ο Θεραπευτήριο κλείνει και το προσωπικό του
είναι στο Νοσοκοµείο «Αγία Όλγα», στο «Κωνσταντοπούλειο». 

Πείτε µου σας παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, αν θεωρείτε ότι
αξιοποιείται αυτό το προσωπικό εκεί που είναι ή ότι θα αξιοποι-
ηθεί εκεί που είναι το 7ο Θεραπευτήριο. 

Με ρωτήσατε για το Γενικό Νοσοκοµείο Θηβών. Θα σας απαν-
τήσω ότι προφανώς δεν λύνεται µε µετατάξεις το µεγάλο πρό-
βληµα της λειτουργίας των νοσοκοµείων. Αν είναι για τρεις ή έξι
µήνες να µεταφέρουµε έναν διευθυντή παθολογικής κλινικής να
κλείσει την τρύπα στο Γενικό Πατησίων και µετά να τον ξαναγυ-
ρίσουµε πίσω, µάλλον έρχεστε στα λόγια µου, κύριε Υπουργέ. 

Επειδή ξέρω ότι στις 6 Φεβρουαρίου απευθύνατε ερώτηµα για
προσλήψεις, σας ερωτώ: Οι εξακόσιοι µόνιµοι και οι οκτακόσιοι
επίκουροι που αιτείστε αντίστοιχα από το Υπουργείο Οικονοµι-
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κών και το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης είναι αρκετοί
για να καλύψουν το κενό των έξι χιλιάδων οργανικών θέσεων ια-
τρικού προσωπικού και των είκοσι δύο χιλιάδων οργανικών θέ-
σεων νοσηλευτικού προσωπικού;

Τέλος, για το κόστος και την κοστολόγηση, κοιτάξτε, έχουµε
συζητήσει αρκετές φορές σ’ αυτήν την Αίθουσα µία δέσµη προ-
τάσεων του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ για την εξεύρεση πόρων ξεκινώντας
από το ζήτηµα του κατώτατου µισθού, που σήµερα επισήµως κα-
ταργείται και φτάνοντας στα ζητήµατα της υγείας και έχουµε
προτείνει λύσεις για το ζήτηµα του πού θα εξευρεθούν οι πόροι
από την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών µέχρι τη φορολό-
γηση της µεγάλης περιουσίας. 

Δεν είναι λαϊκισµός αυτές οι προτάσεις. Λαϊκισµός –και επι-
τρέψτε µου και δεν θα ήθελα να χρησιµοποιήσω αυτήν την έκ-
φραση απέναντι σας, αλλά µε έναν τρόπο η οξύτητά σας µε
προκάλεσε- είναι το να λέτε ότι κάποιοι πονάνε για την πατρίδα
και για το δηµοσιονοµικό χρέος και κάποιοι κάνουν λαϊκισµό υπο-
σχέσεων. 

Όχι! Όταν το ζήτηµα της υγείας φτάνει σε τέτοια επίπεδα και
όταν –η µητέρα µου νοσηλεύτηκε πριν µία εβδοµάδα στο
«Ελπίς»- και για το holter ζητάτε µπαταρίες, δεν είναι δικός µου
ο λαϊκισµός, κύριε Υπουργέ. Είναι δικός σας, όταν έχετε εγκατα-
λείψει τα έσοδα των νοσοκοµείων στη µοίρα των ιδιωτών προµη-
θευτών. Μπαταρίες για το holter! Υπάρχουν δεδουλευµένα απλή-
ρωτα, εξωτερικά συνεργεία που τα εκµεταλλεύονται εργολάβοι
και εξαιρετικά νοσηλευτικά ιδρύµατα που είναι µέσα στη βρώµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τη δευτερολογία του.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Επανέρχο-

µαι στο θέµα της λειτουργίας του Νοσοκοµείου Πατησίων. Δεν
υπάρχει απόφαση της Κυβέρνησης να κλείσει το νοσοκοµείο. Τε-
λεία!

Για το 7ο Θεραπευτήριο… 
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Παθολόγοι θα έρθουν γρήγορα; Δεν µου

απαντάτε; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Συµπλή-

ρωσα τις σκέψεις µου; Τελείωσε ο χρόνος;
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Συγγνώµη.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Όσον

αφορά το 7ο Θεραπευτήριο, ήταν κάποτε, όπως είπατε, στις
δόξες του. Το νέο ογκολογικό Νοσοκοµείο «Άγιοι Ανάργυροι»
δεν είναι ένα εξαιρετικό νοσοκοµείο; Είναι. Οι εργαζόµενοι, οι
επιστήµονες και το διοικητικό προσωπικό πήγαν σε καλύτερο πε-
ριβάλλον. 

Δεν αξιοποιείται, είπατε, το προσωπικό στο «Κωνσταντοπού-
λειο». Εδώ είµαστε. Θα έλθω, λοιπόν, µε πρόταση αξιοποίησης
του προσωπικού. Μην ακούσω από οποιαδήποτε πτέρυγα της
Βουλής ότι µετακινούµε τους εργαζόµενους, διότι αντιπαραθέτω
ότι ο κάθε κρατικός λειτουργός καλείται να προσφέρει τις υπη-
ρεσίες του εκεί που η πολιτεία τον ορίζει. Δεν είναι φέουδο του
καθενός το κάθε νοσοκοµείο και ο κάθε χώρος της δηµόσιας
υπηρεσίας.

Οι ληξιπρόθεσµες οφειλές του νοσοκοµείου είναι 710.000
ευρώ. Ήδη έλαβαν 380.000 µε απόφαση του Γενικού Διευθυντή
Οικονοµικών του Υπουργείου Υγείας. 

Όσον αφορά την ανακεφαλαίωση των τραπεζών, ξέρετε τι µου
θυµίσατε; Μου θυµίσατε πρωθυπουργό του παρελθόντος, ο
οποίος όταν εδόθησαν τα 28 δισεκατοµµύρια στις τράπεζες µε
εγγύηση των 100.000 ευρώ επί Κυβερνήσεως Νέας Δηµοκρατίας
για κάθε καταθέτη, για κάθε λογαριασµό, µας έλεγε τότε: «Δεν
δίνετε ένα δισεκατοµµύριο στους αγρότες;». Με τέτοια επιχειρή-
µατα είδαµε που φτάσαµε. 

Σήµερα, λοιπόν, αυτό το οποίο κάνει η Κυβέρνηση µε την ανα-
κεφαλαιοποίηση των τραπεζών είναι να µην υπάρχουν ουρές στις
ταµειακές µηχανές, να µην υπάρχουν όρια στις αναλήψεις των
Ελλήνων πολιτών και να µπορεί να λειτουργήσει η οικονοµία. Και
δεν θέλω ειλικρινά να κατηγορώ καµµία συνάδελφο και κανέναν
για λαϊκισµό. Όµως, πώς αλλιώς µπορώ να εξηγήσω τα εύκολα
λόγια, τα µεγάλα; 

Στις δύσκολες καταστάσεις όχι µόνο στην Ελλάδα, σε όλο τον
κόσµο, οι ηγεσίες καταξιώνονται όταν είναι σε θέση να πουν στο
λαό την αλήθεια και να πάρουν σκληρές αποφάσεις. Οι ηγεσίες
δεν υπηρετούν το µέλλον του τόπου όταν συµπορεύονται µε τις
φωνές εκείνες, που λένε ότι τα πάντα είναι εύκολα και υπάρχουν
µαγικές λύσεις ευτυχίας παντού. Και αυτός είναι ο δύσκολος
ρόλος, τον οποίο καλείται να διαδραµατίσει η κάθε Ελληνίδα, ο
κάθε Έλληνας σήµερα, πολύ δε περισσότερο όσοι έχουµε την
τιµή να εκπροσωπούµε στη Βουλή τον ελληνικό λαό. Τέλος! Για
να µη λέτε ότι αποφεύγω να απαντήσω.

Εάν έχει κριθεί ιατρός παθολόγος ως τακτικό προσωπικό, θα
είναι από τις πρώτες προσλήψεις, οι οποίες θα γίνουν και σε συ-
νέχεια κάλυψης αυτών των αναγκών θα προσλάβουµε και επι-
κουρικούς. Σας βεβαιώνω και δεσµεύοµαι γι’ αυτό το οποίο σας
λέγω. Και όπως έχετε δει, οι δεσµεύσεις που αναλαµβάνω στο
Κοινοβούλιο, στο µέτρο του δυνατού, ιδιαίτερα για επικουρικούς
γιατρούς που βρίσκονται κατά κάποιο τρόπο στην ευχέρεια του
Υπουργού Υγείας, όλες υλοποιούνται µε πρόσφατα παραδείγ-
µατα και της Πάρου και της Πάτµου και ό,τι άλλο µε καλέσατε
να αντιµετωπίσω και σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Η πρώτη µε αριθµό 1219/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνη
Τζαµτζή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τις επιτροπές του κέντρου πιστοποίησης
αναπηρίας (ΚΕΠΑ) δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1215/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Ραχήλ Μακρή προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αυστηρή τήρηση των µέτρων
ασφαλείας στα ορυχεία και τους ατµοηλεκτρικούς σταθµούς της
«Δ.Ε.Η. Α.Ε» δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 1224/26-3-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Φθιώτιδας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Βασιλείου Κυριακάκη προς τους Υπουργούς Υγείας και Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων εφηµε-
ριών στους ιατρούς του ΕΣΥ.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ.
Λυκουρέντζος.

Ο κ. Κυριακάκης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, καλησπέρα. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι

υπάρχει ένα οξύτατο πρόβληµα απλήρωτων δεδουλευµένων
εφηµεριών των ιατρών του ΕΣΥ, καθώς, επίσης και του λοιπού,
πλην του ιατρικού, προσωπικού, που αφορά τα εξαιρέσιµα και
τις υπερωρίες, για τα οποία πιθανά θα χρειαστεί να επανέλθουµε
µε ιδιαίτερη ερώτηση, γιατί τώρα θα εστιάσουµε στο πρόβληµα
των εφηµεριών.

Είναι ένα πρόβληµα το οποίο έχει οδηγήσει σχεδόν σε όλα τα
νοσοκοµεία σε πολύµορφες κινητοποιήσεις του ιατρικού προσω-
πικού, σε επισχέσεις εργασίας και τελευταία ανάγκασε και την
Οµοσπονδία Νοσοκοµειακών Γιατρών Ελλάδας να προβεί σε
εξώδικο εναντίον σας. 

Κατ’ αρχάς, ποιες δεδουλευµένες εφηµερίες παραµένουν
απλήρωτες; Θα αναφερθείτε σίγουρα στην τροπολογία που δη-
µοσιεύτηκε ήδη και θα κατατεθεί, η οποία, ρυθµίζει, όµως,
µέρος, όπως θα αντιληφθούµε, των δεδουλευµένων εφηµεριών. 

Πρώτον, είναι εφηµερίες για όλους τους νοσοκοµειακούς σε
όλα τα νοσοκοµεία από τον Δεκέµβρη του 2012, τον Γενάρη, τον
Φλεβάρη και τον Μάρτη του 2013. 

Δεύτερον, για τα περισσότερα νοσοκοµεία είναι εφηµερίες και
του Νοεµβρίου του 2012. 

Τρίτον, οι ειδικευόµενοι του πρώην νοσοκοµείου ΙΚΑ, του 1ου
Νοσοκοµείου του ΙΚΑ και νυν παραρτήµατος «Σισµανογλείου»
και «Αγ. Αναργύρων» είναι απλήρωτοι από τον Γενάρη του 2012
και για εννιά µήνες µέσα στο 2012, καθώς και για τους µήνες του
2013, παρότι εγκρίθηκε για τους συγκεκριµένους ειδικευόµενους
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για τις συγκεκριµένες εφηµερίες ένα κονδύλι 1.750.000 ευρώ
από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους στις 19 Δεκεµβρίου, το
οποίο ποτέ δεν πήγε σε αυτόν το σκοπό. 

Τέταρτον, είναι δεδουλευµένες εφηµερίες των νοσοκοµειακών
γιατρών του Νοσοκοµείου Σερρών που είναι απλήρωτοι από τον
Αύγουστο του 2012 έως σήµερα.

Πέµπτον, είναι, επίσης, τα οφειλόµενα υπόλοιπα από τις τακτι-
κές εφηµερίες όλων των γιατρών σε όλα τα νοσοκοµεία για τους
πέντε από τους επτά µήνες του 2012.

Έκτον –και τελευταίον- για τα περισσότερα νοσοκοµεία είναι
και οι πρόσθετες εφηµερίες από τον Αύγουστο του 2012 έως σή-
µερα και για µερικά οι πρόσθετες εφηµερίες όλου του 2012. 

Κύριε Υπουργέ, σαφώς το πρόβληµα των δεδουλευµένων
απλήρωτων εφηµεριών είναι χρόνιο. Πολλές κυβερνήσεις και
πολλοί Υπουργοί κλήθηκαν να το αντιµετωπίσουν. Υπάρχουν οι-
κονοµικά και θεσµικά αίτια, τα οποία θα αναλύσω και στη δευτε-
ρολογία µου. 

Πείτε µας τι µέτρα προτίθεστε να πάρετε για την άµεση απο-
πληρωµή όλων των δεδουλευµένων εφηµεριών, τι νοµοθετική
ρύθµιση προτίθεστε να κάνετε για να καλυφθούν και οι έξι κατη-
γορίες απλήρωτων δεδουλευµένων που προανέφερα. 

Επίσης, πείτε µας αν προτίθεστε να πάρετε νοµοθετικά µέτρα
για την αλλαγή αυτού του προβληµατικού –θα συµφωνήσετε-
πλαισίου αποζηµίωσης των εφηµεριών που υπάρχει ως σήµερα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, περιγράψατε το πρόβληµα στις πραγµατι-

κές του διαστάσεις. Είναι ένα πρόβληµα το οποίο, δυστυχώς,
είναι διαχρονικό αλλά δεν αφορά µόνο τα διαθέσιµα κονδύλια,
τους διαθέσιµους πόρους. Κάθε χρόνο µε τον περιορισµό των
διαθέσιµων πόρων, όπως συνέβη πέρυσι και συµβαίνει και στον
Προϋπολογισµό του 2013, οι πόροι είναι συγκεκριµένοι και δια-
τίθενται όταν ζητηθούν από τις διοικήσεις των νοσοκοµείων. 

Αναφερθήκατε σε µία σειρά προβληµάτων, που προφανώς δεν
είναι προβλήµατα της εκάστοτε πολιτικής ηγεσίας του Υπουρ-
γείου Υγείας. 

Όταν ανέλαβα τα καθήκοντά µου τον Ιούνιο, βρήκα δεδουλευ-
µένες εφηµερίες, οι οποίες ήταν πάνω από τις οικονοµικές δε-
σµεύσεις οι οποίες είχαν γνωστοποιηθεί εγκαίρως στους διοι-
κητές των νοσοκοµείων. Παρ’ όλα ταύτα, σε συνεργασία µε τον
Αναπληρωτή Υπουργό κ. Σταϊκούρα, επιτύχαµε την εξόφληση
όλων των δεδουλευµένων, δεσµευόµενοι ότι θα τηρήσουµε τα
όρια στο δεύτερο εξάµηνο, πράγµα το οποίο επιτύχαµε. 

Για το πρόβληµα αυτό, για το οποίο δεν αδιαφορούµε, η διά-
ταξη την οποία καταθέσαµε, η διάταξη νόµου, η τροπολογία κα-
λύπτει τα προβλήµατα που έχουν αναδειχθεί από τον Οκτώβριο
του 2012 και εντεύθεν και τα καλύπτει πλήρως. 

Υπάρχουν µε τις αναφορές που κάνετε –και δεν θα διαφωνήσω
µαζί σας- και άλλες εκκρεµότητες και για αυτές τις εκκρεµότητες
µεριµνούµε. Και µόνος σας αναφερθήκατε στο ότι επιχειρήσαµε
να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα του «Σισµανογλείου» στο
τέλος του έτους, αλλά δυστυχώς, µε όλες τις διαδικασίες του Γε-
νικού Λογιστηρίου, τον προϋπολογισµό που ολοκληρώνεται στις
30/11 -και έτσι µένουν σε εκκρεµότητα οι υποχρεώσεις του τε-
λευταίου µήνα του έτους- βρεθήκαµε στο σηµείο να συνεχίζεται
το πρόβληµα αυτό. 

Επίσης, θέλω να σας πω ότι δεν µείναµε σε αυτό. Εµείς κατα-
θέσαµε τη διάταξη στις 27 Μαρτίου και αµέσως µετά, στις 29
Μαρτίου κυκλοφόρησε εξαιρετικά επείγον έγγραφο –και το κα-
ταθέτω στα Πρακτικά- του κ. Βεκρή, του Προϊσταµένου της αρ-
µοδίας διεύθυνσης του Γενικού Λογιστηρίου, µε το οποίο
φαίνεται ότι ήδη ξεκίνησαν οι διαδικασίες για την καταβολή των
δεδουλευµένων εκεί όπου έχουν υποβληθεί τα απαιτούµενα δι-
καιολογητικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέν-
τζος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-

εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 
Κανείς δεν αισθάνεται άνετα, κανείς δεν µπορεί να εφησυχά-

ζει, όταν γνωρίζει ότι ιατροί, οι οποίοι αµείβονται µε τις συγκε-
κριµένες αµοιβές –εγώ θα πω ότι αυτές µπορεί σήµερα η
πατρίδα να πληρώνει, εσείς θα πείτε τους δικούς σας χαρακτη-
ρισµούς αλλά δεν θα µείνουµε σε αυτό- καΙ κανείς δεν µπορεί να
δεχτεί ότι θα µείνουν απλήρωτες οι εφηµερίες των γιατρών. 

Για το λόγο αυτό και σε τελευταία δήλωσή µου σηµείωσα ότι
οι δεδουλευµένες εφηµερίες θα εξοφληθούν και δεν θα χάσουν
ούτε 1 ευρώ οι εργαζόµενοι.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Ο κ. Κυριακάκης έχει το λόγο για τη δευτερολογία του.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το ότι το πρόβληµα είναι χρόνιο και διαχρο-

νικό, όπως και εγώ προείπα, δεν σας απαλλάσσει προφανώς από
τις δικές σας συγκεκριµένες ευθύνες και τις δεσµεύσεις, οι
οποίες δεν πρέπει να είναι απλώς προφορικές δηλώσεις αλλά να
υποστηρίζονται µε πράξεις. Αυτές τις πράξεις αναµένει ο ιατρι-
κός και ο υγειονοµικός κόσµος στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Πρώτον, σαφώς υπάρχει η οικονοµική ρίζα του προβλήµατος,
η οποία ανάγεται στις άγριες περικοπές, που έχουν γίνει ιδιαί-
τερα τα τελευταία χρόνια στο βωµό του µνηµονίου και της τρόι-
κας. Τα νούµερα είναι καταπέλτης. Να σας αναφέρω µόνο τη
διαφορά των κονδυλίων για τις εφηµερίες για το 2013, που προ-
βλέπεται να είναι 240 εκατοµµύρια, ενώ το 2012 ήταν 370 εκα-
τοµµύρια, δηλαδή έχουµε µία µείωση κατά 35%. Σηµειωτέον τα
370 εκατοµµύρια του 2012 είναι µειωµένα αρκετά, περίπου κατά
30% σε σχέση µε αυτά των προηγούµενων ετών προ του µνηµο-
νίου.

Όλα τα παραπάνω δείχνουν το µέγεθος του προβλήµατος και
ότι τελικά τα προγράµµατα εφηµέρευσης δεν µπορεί να είναι
ασφαλή για τη δηµόσια υγεία. Αυτό θα πρέπει να γίνει κατανοητό
και να προταχθεί η δηµόσια υγεία πάνω απ’ όλα, όσον αφορά και
τα άλλα µέτρα για την υγεία. 

Οι εφηµερίες εκ του νόµου είναι υποχρεωτικές για το ιατρικό
προσωπικό. Έχουν σκοπό τη διασφάλιση της δηµόσιας υγείας.
Είναι µεν υπερωριακή εργασία αλλά τακτική ανά µήνα. Σε καµµία
περίπτωση δεν είναι επίδοµα ούτε απλό συµπλήρωµα του µισθού
των ιατρών. Επειδή ακριβώς έχει και τον προσανατολισµό στη
διασφάλιση της δηµόσιας υγείας, θα πρέπει κατά προτεραιότητα
να καλύπτονται από τον κρατικό προϋπολογισµό. 

Δεύτερον, υπάρχει το θεσµικό πρόβληµα, που, πραγµατικά,
εδώ δεν θα πω ότι είναι µόνο δική σας ευθύνη αλλά είστε σε θέση
–πιστεύω- να δώσετε λύσεις συγκεκριµένες. Ο σταθµός στην
ιστορία –θα λέγαµε- του συστήµατος εφηµεριών ήταν η επικύ-
ρωση της κλαδικής συλλογικής σύµβασης εργασίας της Οµο-
σπονδίας Νοσοκοµειακών Γιατρών Ελλάδας µε τον Υπουργό
Υγείας κ. Αβραµόπουλο το 2009 που επικυρώθηκε µε το ν.
3754/2009, ο οποίος ρύθµιζε συνολικά το ζήτηµα των εφηµεριών
και της αποζηµίωσης. Ακυρώθηκε, όµως, από τις µετέπειτα µνη-
µονιακές κυβερνήσεις και ηγεσίες των Υπουργείων, που υπέτα-
ξαν το πλαίσιο των εφηµεριών και την αποζηµίωσή τους καθαρά
στα όρια των πιστώσεων που επέβαλε το µνηµόνιο, για να ικανο-
ποιηθεί η τρόικα. 

Καταργήθηκαν ρυθµίσεις του ν. 3868/2010 που αποζηµίωναν
όλες τις εφηµερίες από τον κρατικό προϋπολογισµό και θέσπι-
σαν τις πρόσθετες εφηµερίες που θα πληρώνονταν από έσοδα
των νοσοκοµείων, τα οποία δεν είναι στην καλύτερη κατάσταση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Καταργήθηκαν οι ρυθµίσεις για αποζηµίωση µέσω µισθοδοτι-
κών καταστάσεων, που εξοφλούνταν από τον επόµενο µήνα από
τον κρατικό προϋπολογισµό και επαναφέρθηκε το παλαιότερο
σύστηµα, αυτό που ισχύει και σήµερα, δηλαδή το απαράδεκτο,
γραφειοκρατικό, αναποτελεσµατικό, χρονοβόρο σύστηµα απο-
ζηµίωσης µέσω ενταλµάτων µετά από έγκριση των επιτρόπων
του Ελεγκτικού Συνεδρίου. 

Ιδιαίτερα τελευταία –και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- οξύν-
θηκε το πρόβληµα µε αβάσιµες, κατά τη γνώµη µας, ερµηνείες
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εγκυκλίων του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους από τη Γενική
Διεύθυνση Δηµοσιονοµικού Ελέγχου του Οκτώβρη του 2012. Ου-
σιαστικά, η παρερµηνεία βρίσκεται στο ότι, ενώ θα πρέπει για να
είναι νόµιµες οι δαπάνες να εκδοθεί πριν από την πραγµατοποί-
ησή τους απόφαση δέσµευσης της πίστωσης, σε αυτήν τη συγ-
κεκριµένη απόφαση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους
αναφέρεται ότι η απόφαση ανάληψης υποχρέωσης πρέπει να
είναι πριν από την πραγµατοποίηση εφηµεριών.  

Αυτό είναι αδύνατο, διότι οι εφηµερίες ναι µεν είναι υποχρεω-
τικές και τακτικές αλλά είναι ευµετάβλητες. 

Δεν µπορεί, λοιπόν, να γίνεται µια παρερµηνεία εδώ και να
λέµε ότι θα πρέπει να εγκριθούν πριν από τη δαπάνη αλλά όχι
πριν από την πραγµατοποίηση των εφηµεριών. Αυτό νοµίζω ότι
θα πρέπει να διευθετηθεί νοµοθετικά. 

Στην πρώτη ευκαιρία που θα δοθεί, εµείς έχουµε µία έτοιµη
τροπολογία που θα αφορά όχι µόνο την αποζηµίωση αλλά και
συνολικά το σύστηµα εφηµέρευσης, το οποίο θεωρούµε ότι είναι
απαραίτητο σήµερα να αλλάξει προς την κατεύθυνση του να δη-
µιουργούνται ασφαλή προγράµµατα εφηµέρευσης.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, αποδέχοµαι την πρότασή σας να συζητή-

σουµε για το θεσµό των εφηµεριών και να τον δούµε από όλες
τις πλευρές και τις προβληµατικές του διαστάσεις. Ευχαρίστως
να το κάνουµε, διότι, όπως σας είπα και στην πρωτοµιλία µου,
αυτό που ενδιαφέρει την εκάστοτε πολιτική ηγεσία, είναι να εξο-
φλούνται οι δεδουλευµένες εφηµερίες. Αφ’ ης στιγµής είναι δε-
δοµένα και τα διαθέσιµα ποσά, δεν έχει κανένα λόγο το Υπου-
ργείο Υγείας να µην καταφθάνουν τα χρήµατα εγκαίρως στους
δικαιούχους. Απολύτως κανένα! 

Συνεπώς, κάθε πρόταση και κάθε συµφωνία της Βουλής προς
αυτήν την κατεύθυνση, από µένα είναι καλοδεχούµενη ενθουσιω-
δώς. Και, µάλιστα, θα αναλάβω και πρωτοβουλία για να το συζη-
τήσουµε. 

Τώρα, όµως, οφείλω να σας δώσω ορισµένα στοιχεία. Δεν
ήταν εγγεγραµµένη πίστωση 370.000.000 ευρώ για το 2012. Η
πίστωση ήταν 320.000.000. Αν δείτε, όµως, την ειδική έκθεση της
διάταξης που καταθέσαµε –ο κ. Στουρνάρας και εγώ- προβλέ-
πουµε 109.000.000 για την κάλυψη των µηνών αυτών. 

Άρα, µη βλέπουµε ένα στοιχείο που δεν είναι και ακριβές,
όπως το αναφέρατε στην ερώτησή σας. Και είµαι σίγουρος ότι
αυτό έγινε εκ παραδροµής, όχι ότι είχατε κάποιο σκοπό.

Πρέπει να δούµε αν, πράγµατι, οι δεδουλευµένες εφηµερίες
θα εξοφληθούν. Σε αυτό συµφωνούµε και θα κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε για να µην υπάρξει ούτε ένας γιατρός παραπονούµενος.
Σας είπα ότι και για τα εξαιρέσιµα και νυχτερινά των υπαλλήλων,
υπάρχει πρόνοια µε αυτήν τη διάταξη. Και για εκείνα, όµως, που
µένουν εκτός αυτής της ρυθµίσεως, θα µεριµνήσουµε από κοι-
νού και θα δούµε πώς µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε.

Μία τελευταία φράση. Μου απευθύνουν εξώδικα. Πολύ ωραία!
Θα είχα ενοχληθεί εάν ήµουν εµπλεκόµενος σε οποιαδήποτε
υπόθεση διαφθοράς, αν είχα οποιαδήποτε προσωπική ενοχή για
κάτι, εξαιτίας του οποίου θα ντρεπόµουν να συµµετάσχω στον
δηµόσιο βίο της χώρας. Μου απευθύνουν, όµως, εξώδικες επι-
στολές, εκείνοι που δεν είναι σε θέση να πραγµατοποιήσουν διά-
λογο αλλά ξέρουν µόνο να υβρίζουν. Καθένας από µας έχει τη
δυνατότητα…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Μην το λέτε τώρα αυτό. Δεν είναι
έτσι. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): …-δεν θα
πω τη λέξη «να περιφρονεί»- να προσπερνά τέτοιου είδους πρά-
ξεις. Γιατί από την ώρα που γνωρίζουν ότι ο συγκεκριµένος
Υπουργός και η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου κάνουν ό,τι είναι
δυνατόν να εξευρεθεί λύση, το να καταφεύγει κανείς στις µηνυ-
τήριες επιστολές, αγωγές και εξώδικα, αυτό δεν προσθέτει απο-
λύτως τίποτα παρά τη δηµιουργία εντυπώσεων. 

Σας ευχαριστώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Αλλάξτε την τροπολογία για να πε-

ριλάβετε όλες τις εφηµερίες. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,

απ’ ό,τι κατάλαβα ο Υπουργός αποδέχεται και περιµένει προτά-
σεις. Μπορείτε να το συζητήσετε.

Η τρίτη µε αριθµό 1216/26-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Βασιλείου Καπερνάρου προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την
εφαρµογή των διατάξεων του ν. 3861/2010 από όλους τους φο-
ρείς του δηµοσίου, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Επόµενη είναι η πέµπτη µε αριθµό 1227/26-3-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς κ. Σπυρίδωνος Λυκούδη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την υπερφόρτωση του ΧΥΤΑ Φυλής.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Καλαφάτης.
Κύριε Λυκούδη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, όπως όλος ο ανα-

πτυγµένος κόσµος, παράγουµε απορρίµµατα και αντί, όπως σε
πολλές ευρωπαϊκές χώρες να τα διαχειριζόµαστε, µε το συµφε-
ρότερο για την κοινωνία και το δηµόσιο συµφέρον, τρόπο, είκοσι
πέντε χρόνια τώρα προσθέτουµε στο υπαρκτό περιβαλλοντικό
πρόβληµα και οικονοµικές και διοικητικές και κοινωνικές, αλλά
και πολιτικές πλευρές, συχνά µε ακραίες διαστάσεις, όπως στην
Κερατέα.

Είναι απογοητευτικό το ότι οι Έλληνες πολίτες πληρώνουν
υψηλά δηµοτικά τέλη για τη διαχείριση των απορριµµάτων -και
από πάνω και κοινοτικά πρόστιµα- και παρ’ όλα αυτά αντιπαρα-
τιθέµεθα διαρκώς για τα σκουπίδια, ενώ σε άλλες κοινωνίες κερ-
δίζουν από τη διαχείριση των απορριµµάτων, δηµιουργώντας και
θέσεις εργασίας, περιφρουρώντας τη δηµόσια υγεία και χωρίς
κοινωνικές εντάσεις.

Η παραποµπή της χώρας µας στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο για
τη συνέχιση λειτουργίας των παράνοµων χωµατερών, εξαιτίας
της ολιγωρίας στην υλοποίηση της απόφασης του 2005, έχει
γίνει υπόθεση, πια, ρουτίνας. Μόνο τα πρόστιµα που πρέπει να
πληρώσει η χώρα είναι δυσβάστακτα: Είκοσι ένα εκατοµµύρια
ευρώ εφάπαξ πρόστιµο και 71.000 ευρώ για κάθε µέρα λειτουρ-
γίας των παράνοµων χωµατερών.

Η παύση λειτουργίας των παράνοµων χωµατερών καθυστερεί
λόγω της έλλειψης εναλλακτικών εγκαταστάσεων επεξεργασίας
αποβλήτων. 

Η κατάσταση µπορεί να επιδεινωθεί ακόµη περισσότερο λόγω
του επικείµενου κορεσµού –και το ξέρετε- του ΧΥΤΑ της Φυλής,
στον οποίο καταλήγει το 90% των αποβλήτων της Αθήνας και του
οποίου -επίσης το γνωρίζετε- η χωρητικότητα θα έχει εξαντληθεί
στο τέλος του 2014.

Με την πρόσφατη παύση λειτουργίας της ανεξέλεγκτης χωµα-
τερής στη θέση Πλάτωµα στην Τρίπολη και στην υπόθεση της
κοµποστοποίησης στην Ερµιονίδα, τα γύρω χωριά, οι περιοχές
και οι δύο πόλεις γέµισαν σκουπίδια.

Προκειµένου να διασφαλιστεί η δηµόσια υγεία, αποφασίστηκε
µε κοινή υπουργική απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών και Πε-
ριβάλλοντος η συνήθης λύση: Μεταφορά απορριµµάτων στο
ΧΥΤΑ Φυλής, που θα δέχεται έτσι για έξι µήνες ενενήντα τόνους
επιπλέον απορρίµµατα. 

Κύριε Υπουργέ, γι’ αυτό το λόγο, ρωτάµε:
Πρώτον, πόσα επιπλέον απορρίµµατα άλλων περιφερειών

µπορεί τελικά να αντέξει ο ΧΥΤΑ Φυλής και για πόσο χρόνο;
Δεύτερον, οι περιφερειακοί σχεδιασµοί για τη διαχείριση των

απορριµµάτων στην Αττική, την Κρήτη, την Πελοπόννησο και τη
Δυτική Στερεά Ελλάδα, οι οποίοι αποτελούν ουσιαστική και ίσως
και µόνιµη λύση στο πρόβληµα, σε ποιο στάδιο βρίσκονται;

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.
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Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά αγγίζετε ένα πάρα πολύ σηµαν-
τικό και κρίσιµο θέµα, εθνικής σηµασία θα έλεγα.

Πράγµατι, η πρόσφατη απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
να παραπέµψει εκ νέου την Ελλάδα στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο
προς επιβολή χρηµατικής ποινής και ηµερησίου προστίµου για
τη συνέχιση διάθεσης των απορριµµάτων σε ΧΑΔΑ θέτει ένα
ασφυκτικό χρονικό πλαίσιο, µέσα στο οποίο πρέπει να γίνουν όλα
αυτά που καθυστερούσαν επί δεκαετίες.

Είναι γεγονός ότι το συγκεκριµένο ζήτηµα αποτελεί πραγµα-
τικά µία διαχρονική παθογένεια όσον αφορά την αντιµετώπιση
της διαχείρισης των απορριµµάτων από την πλευρά της χώρας
µας.

Η εφαρµογή της νοµοθετικής εξουσιοδότησης του ν. 4042/
2012 µε την έκδοση κοινών υπουργικών αποφάσεων που επιτρέ-
πουν την προσωρινή εξυπηρέτηση δήµων από νόµιµες εγκατα-
στάσεις κατά παρέκκλιση των οικείων περιφερειακών σχεδια-
σµών από νόµιµες εγκαταστάσεις για τη διαχείριση στερεών
αποβλήτων, είναι ένα από τα εργαλεία που µπορούν να επισπεύ-
σουν την ολοκλήρωση του προγράµµατος αποκατάστασης των
ΧΑΔΑ.

Πρόκειται για λύσεις βραχυπρόθεσµες -αυτό είναι γεγονός- µε
στοχευµένη εφαρµογή στις περιπτώσεις όπου πράγµατι απαιτεί-
ται η παρέµβαση της πολιτείας. Και µία τέτοια είναι αυτή που
αναφέρατε σε σχέση µε την Τρίπολη.

Παράλληλα, όµως, οι δροµολογηµένες λύσεις για τη µεταβα-
τική και τελική εξυπηρέτηση των δήµων, που σήµερα χρησιµο-
ποιούν ενεργούς ΧΑΔΑ, δεν σταµατούν. Αντίθετα, οι ενέργειες
εντατικοποιούνται.

Δεν πρέπει να αποτελεί έκπληξη το γεγονός ότι οι περισσότε-
ροι και µεγαλύτεροι εναποµείναντες ενεργοί ΧΑΔΑ εντοπίζονται
στις περιοχές της χώρας -όπως η Πελοπόννησος- όπου διαχρο-
νικές παρελκυστικές τακτικές συντηρούσαν τη διαχείριση της ήσ-
σονος προσπάθειας και του ελάχιστου κόστους που αποτελούν
οι ΧΑΔΑ. 

Η Περιφέρεια Πελοποννήσου έχει πλέον αναλάβει τις διαγω-
νιστικές διαδικασίες για την ανάθεση της υλοποίησης των έργων
ολοκληρωµένης διαχείρισης απορριµµάτων του περιφερειακού
σχεδιασµού. Σήµερα προχωράει η δεύτερη φάση διαγωνισµού
µε εκτίµηση ανάδειξης προσωρινού αναδόχου µέσα στο 2013.

Παράλληλα, σε συνεννόηση µε τους δήµους, µέσω του περι-
φερειακού ΦΟΔΣΑ, προχωρά σταδιακά η αδειοδότηση και δηµι-
ουργία των σταθµών µεταβατικής διαχείρισης µε διαλογή στην
πηγή και κοµποστοποίηση των απορριµµάτων, µέχρι την έναρξη
λειτουργίας των εγκαταστάσεων του περιφερειακού σχεδια-
σµού.  

Οι δυνατότητες του ΧΥΤΑ Φυλής να εξυπηρετήσει δήµους
άλλων περιφερειών είναι, πράγµατι, περιορισµένες, παρ’ ότι είναι
ο µεγαλύτερος σε χωρητικότητα ΧΥΤΑ της χώρας. Οι γνωστές
σε όλους και χρόνιες αντιπαραθέσεις του ως προς τη χωροθέ-
τηση εγκαταστάσεων και τη σκοπιµότητα των επιλογών του
ΠΕΣΔΑ, είχαν ως συνέπεια η Φυλή να υποδέχεται σήµερα τα
απόβλητα όλης της Περιφέρειας Αττικής, δεδοµένου ότι έχει κα-
θυστερήσει σηµαντικά η υλοποίηση του ΠΕΣΔΑ Αττικής, που
προβλέπει τρεις εγκαταστάσεις ολοκληρωµένης διαχείρισης,
δύο στην Ανατολική και µία στη Δυτική Αττική, µε ΚΔΑΥ, Μονάδες
Επεξεργασίας Οργανικών Αποβλήτων, Μονάδες Επεξεργασίας
Σύµµεικτων και Χώρους Ταφής.

Η ετήσια ποσότητα των αστικών αποβλήτων που παράγονται
στην Αττική εκτιµάται στα δύο εκατοµµύρια εκατό χιλιάδες τό-
νους. Απ’ αυτούς, περί τους διακόσιες χιλιάδες τόνους υφίσταν-
ται επεξεργασία µέσω των Κέντρων Διαλογής Ανακυκλώσιµων
Υλικών (ΚΔΑΥ) και διακόσιες εξήντα χιλιάδες τόνοι µέσω του ερ-
γοστασίου µηχανικής ανακύκλωσης-κοµποστοποίησης στα Άνω
Λιόσια. Δηλαδή, η ποσότητα των αποβλήτων που διατίθενται στο
ΧΥΤΑ Φυλής εκτιµάται σε ένα εκατοµµύριο οκτακόσιες χιλιάδες
τόνους ετησίως.

Η ποσότητα των αστικών αποβλήτων των Δήµων Τρίπολης και
Ερµιονίδας, που εγκρίθηκε να διατεθεί στο ΧΥΤΑ Φυλής µε την
πρόσφατη ΚΥΑ, ανέρχεται συνολικά σε περίπου δεκαέξι χιλιάδες
τόνους. Όπως αναφέρατε και εσείς πολύ σωστά, είναι ενενήντα
τόνοι την ηµέρα για έξι µήνες, δηλαδή κάτω από το 1% της ετή-

σιας ποσότητας των αποβλήτων που δέχεται ο ΧΥΤΑ Φυλής.
Με δεδοµένη την ύπαρξη της σχετικής νοµοθετικής εξουσιο-

δότησης, δεν θα ήταν αποδεκτό η πολιτεία να µην ανταποκριθεί
στις εκκλήσεις των δήµων. Πρέπει να σηµειώσουµε ότι ήταν ιδι-
αίτερα θετική η στάση του ΕΔΣΝΑ στο θέµα αυτό. 

Συνεπώς, ο ΧΥΤΑ Φυλής δεν προγραµµατίζεται να αναλάβει
το κύριο βάρος των αποβλήτων από όλους τους ενεργούς ΧΑΔΑ
γειτονικών περιοχών, παρά µονάχα υπό εξαιρετικές, συγκεκρι-
µένες συνθήκες και προϋποθέσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Λυκούδης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, επειδή το θέµα είναι

σοβαρό, επιτρέψτε µου από την αρχή να σας πω ότι και ο ερω-
τών και ο πολιτικός του χώρος ούτε σοφοί είµαστε ούτε καινούρ-
για πράγµατα έχουµε να πούµε ούτε τους συµβουλάτορες
παριστάνουµε ούτε πρόκειται να ανακαλύψουµε ξανά τον τροχό.

Στην Κεντρική και Βόρεια Ευρώπη, όµως, σαράντα χρόνια
τώρα δοκιµάστηκαν πολλές τεχνολογίες και πολλοί τρόποι δια-
χείρισης απορριµµάτων. Η πολύχρονη εµπειρία και ο επιστηµο-
νικός διάλογος που αναπτύχθηκαν και αποτυπώθηκαν στην
Οδηγία 2008/98 αποκρυσταλλώνουν τις προτεραιότητες των πο-
λιτικών κοινωφελούς διαχείρισης απορριµµάτων σε όλα αυτά τα
κράτη.

Θεωρούµε ότι η νέα παραποµπή στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο
για τους ΧΥΤΑ της πατρίδας µας πρέπει να αποτελέσει -αν είναι
δυνατόν να καθυστερούµε!- αφορµή για την άµεση ολοκλήρωση
των περιφερειακών σχεδιασµών διαχείρισης των απορριµµάτων,
που θα βασίζονται σε σύγχρονα και αειφορικά συστήµατα, όπως
τα άλλα στην Ευρώπη. Επίσης, όπου χρειάζεται, να υπάρξει ανα-
θεώρηση των σχεδίων, για να ληφθεί υπ’ όψιν η µείωση των
απορριµµάτων που σηµειώνεται λόγω της κρίσης, αλλά και για
να αυξηθεί η ανακύκλωση και η επαναχρησιµοποίησή τους.

Δεν είναι καινούργια πράγµατα αυτά. Τα ξέρετε και εσείς πάρα
πολύ καλά. Τι εµποδίζει και δεν ξεκινάει αυτό το µεγάλο ουσια-
στικό εθνικό σχέδιο; Οι ευθύνες της κεντρικής εξουσίας και της
τοπικής αυτοδιοίκησης για το οικονοµικό και περιβαλλοντικό κό-
στος που επιφέρει η συνέχιση της ανεξέλεγκτης διάθεσης απορ-
ριµµάτων -των χωµατερών, δηλαδή- είναι αυτές που πρέπει να
τις οδηγήσει να συνεργαστούν και να κινηθούν γρήγορα.

Οι πολιτικές διαχείρισης απορριµµάτων είτε πρόκειται για την
Αττική είτε και για άλλες περιοχές της χώρας -άκουσα αυτά που
είπατε- θα πρέπει να αναζητηθούν και σε αειφορικές και σε οι-
κονοµικές τεχνολογίες, όπως είναι η διαλογή στην πηγή, η απο-
κεντρωµένη διαχείριση, η ανακύκλωση, η εναλλακτική διαχείρι-
ση, η κοµποστοποίηση προδιαλεγµένων οργανικών, η εφαρµογή
συστηµάτων «πληρώνω όσο πετάω» -την ξέρετε και αυτή την
προσέγγιση- και η συστηµατική ενηµέρωση των πολιτών.

Κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα δεν υφίσταται µόνο στις ανεξέ-
λεγκτες χωµατερές που έκλεισαν, δηλαδή, στην Τρίπολη ή στην
Ερµιονίδα. Υπάρχουν καταγγελίες για παράνοµες χωµατερές,
που, αν και έχουν κλείσει µε αποφάσεις δηµοτικών συµβουλίων,
εξακολουθούν και µεταφέρονται σε αυτές σκουπίδια.

Τι µπορούµε να κάνουµε ή τι πρέπει να κάνουµε, όχι για να µην
έχουµε άλλα πρόστιµα, αλλά για να µην υπάρξει, όπου να ’ναι,
αυτό που λέµε «η έκρηξη της βόµβας των σκουπιδιών»!

Επιτρέψτε µου να τελειώσω, λέγοντας ότι στην Αττική και στην
υπόλοιπη χώρα η ολοκληρωµένη διαχείριση των απορριµµάτων
πρέπει να υλοποιηθεί µε κάποιους άξονες. 

Θα πω τρεις-τέσσερις επιγραµµατικά και µε τίτλους: Επίτευξη
πολύ υψηλών περιβαλλοντικών στόχων και περιφρούρηση αυτών
των στόχων. Απορρόφηση όλων των σχετικών ευρωπαϊκών
πόρων. Μείωση του κόστους επένδυσης για νέα έργα και του κό-
στους διαχείρισης των δήµων. Δηµιουργία περισσότερων θέ-
σεων εργασίας µέσα σε αυτή τη γενική προσπάθεια. Και, τέλος,
επίτευξη τελικά των ευρωπαϊκών υποχρεώσεων της χώρας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.

9842 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, η Κυβέρνηση σε αυτό το καυτό και µείζον
ζήτηµα έχει επιλέξει να κινηθεί σε δύο άξονες: Ο πρώτος αφορά
την καταστολή του φαινοµένου -την όσο γίνεται πιο άµεση και
αποτελεσµατική αντιµετώπιση του θλιβερού φαινοµένου- των
ενεργών χωµατερών. Διότι αφ’ ενός δεν συνάδει αισθητικά µε
µία σύγχρονη περιβαλλοντική αντίληψη που πρέπει να έχει ένα
κράτος, όπως είναι η Ελλάδα και, αφ’ ετέρου, γιατί υπάρχει
πλέον η δαµόκλειος σπάθη του βαρέως χρηµατικού προστίµου
πάνω στις πλάτες µας και στις πλάτες του κάθε Έλληνα πολίτη.

Άρα, η µία κατεύθυνση είναι αυτή. Και προσπαθούµε αυτό να
το καταφέρουµε µε κάθε µέσο. Ένα µέσο, ένα εργαλείο, λοιπόν,
είναι αυτό που σας περιέγραψα σε σχέση µε τη χρήση των κοι-
νών υπουργικών αποφάσεων.

Δεύτερο εργαλείο –κι εδώ, επίσης, νοµίζω ότι βρισκόµαστε
στο ίδιο µήκος κύµατος- είναι η κατεύθυνση των νέων σχεδια-
σµών που πρέπει να συζητήσουµε, να εκπονήσουµε και να εφαρ-
µόσουµε, καθώς βεβαίως και η επικαιροποίηση των ήδη υφιστά-
µενων σχεδιασµών, όπου αυτό κρίνεται απαραίτητο, σύµφωνα
µε την οδηγία-πλαίσιο.

Στο πνεύµα αυτό, λοιπόν, η εκπόνηση του νέου εθνικού σχε-
δίου αποβλήτων, που θα πραγµατεύεται το σύνολο των ρευµά-
των αποβλήτων, βρίσκεται σε εξέλιξη και θα ολοκληρωθεί µέσα
στο 2013. Για το σύνολο των αποβλήτων θα ισχύσει κατά προτε-
ραιότητα η ιεράρχηση, πρόληψη και προετοιµασία για επαναχρη-
σιµοποίηση-ανακύκλωση άλλου είδους ανάκτησης, όπως η ανά-
κτηση ενέργειας και η διάθεση. 

Θα πρέπει, επίσης, να καταρτίσουµε και να εφαρµόσουµε πρό-
γραµµα πρόληψης παραγωγής αποβλήτων. Η σύνταξη του εθνι-
κού προγράµµατος πρόληψης έχει δροµολογηθεί και θα ολοκλη-
ρωθεί εντός του 2013. 

Παράλληλα, θα προχωρήσει η αξιολόγηση των περιφερειακών
σχεδίων διαχείρισης στερεών αποβλήτων, προκειµένου να προ-
ωθηθεί η επικαιροποίησή τους, σύµφωνα µε την οδηγία-πλαίσιο,
τη γνωστή Οδηγία 2008/1998.

Τα αναθεωρηµένα σχέδια θα περιλαµβάνουν µεταξύ άλλων
την εκτίµηση των αναγκών για νέα προγράµµατα συλλογής, την
ολοκληρωµένη κοστολόγηση των υπηρεσιών διαχείρισης απορ-
ριµµάτων –ενδεχοµένως, το κλείσιµο υφιστάµενων εγκαταστά-
σεων διαχείρισης αποβλήτων- το σχεδιασµό πρόσθετων υπο-
δοµών διαχείρισης αποβλήτων, καθώς και τις σχετικώς απαιτού-
µενες επενδύσεις.

Η οδηγία απαιτεί να επιτυγχάνεται χωριστή συλλογή των βιο-
λογικών αποβλήτων, για να επιτευχθεί υψηλής ποιότητας κοµπο-
στοποίηση και να εξασφαλιστεί και να αυξηθεί η προετοιµασία
για την επαναχρησιµοποίηση και ανακύκλωση υλικών, όπως το
χαρτί, το µέταλλο, το πλαστικό και το γυαλί και η ανάκτηση και
χρήση µη επικίνδυνων αποβλήτων για την υποκατάσταση άλλων
υλικών.

Η έναρξη ισχύος –και αυτό πρέπει να είναι καθαρό- της Οδη-
γίας 2008 δεν σηµαίνει ότι αναιρούνται ή ακυρώνονται υποχρε-
ώσεις που ίσχυαν µέχρι σήµερα, όπως για παράδειγµα το θέµα
της επεξεργασίας και εκτροπής από την ταφή των βιοαποδοµή-
σιµων αποβλήτων, οι στόχοι της οδηγίας για τις συσκευασίες,
κ.λπ.. 

Η αξιολόγηση, κύριε συνάδελφε και η επικαιροποίηση των σχε-
διασµών αποτελεί, κατά την άποψή µας, µία πρώτης τάξης ευ-
καιρία, για να επανεξεταστούν θέµατα, όπως για παράδειγµα το
συνολικό κόστος διαχείρισης των απορριµµάτων.

Μετά την πρόσφατη εξέλιξη της παραποµπής της χώρας στο
ΔΕΚ –που πιθανώς να ήταν και µία αφορµή ή µία από τις αφορ-
µές για την κατάθεση αυτής της ερώτησης εκ µέρους σας- για
τους ΧΑΔΑ, µε εισήγηση για σηµαντικές χρηµατικές κυρώσεις,
αλλά και τους κινδύνους νέων παραποµπών, η ανάγκη ολοκλή-
ρωσης της προσαρµογής της διαχείρισης των αστικών στερεών
αποβλήτων στην κοινοτική και εθνική νοµοθεσία καθίσταται επεί-
γουσα και κρίσιµη. Δεν αφήνει πλέον άλλα περιθώρια δυσλει-
τουργίας στους αρµόδιους φορείς της τοπικής αυτοδιοίκησης.
Και αναφέροµαι στους δήµους, στους ΕΣΔΑ, στις περιφέρειες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Η κρίσιµη τρέχουσα περίοδος απαιτεί εντατικοποίηση των
προσπαθειών υλοποίησης σχεδιασµών και έργων και προϋποθέ-
τει, κατά την άποψή µας –και ολοκληρώνω- απόλυτη συναίσθηση
ευθύνης, µε πληρότητα και ανάληψη πρωτοβουλιών σε κάθε επί-
πεδο.

Είναι εκπεφρασµένη µε πολλούς και ποικίλους τρόπους η βού-
ληση του Υπουργείου µας –κι εµού προσωπικά, θα έλεγα- να
προχωρήσουµε στην επίλυση των προβληµάτων αιχµής και στην
προώθηση των αναγκαίων παρεµβάσεων. Παρεµβάσεις οι οποίες
θα κινητοποιήσουν δηµόσιους και ιδιωτικούς πόρους, παρέχον-
τας νέες εξειδικευµένες θέσεις εργασίας, αναπτύσσοντας ταυ-
τόχρονα κι ένα περιβάλλον βιώσιµης οικονοµίας, διασφαλίζοντας
παράλληλα την τήρηση της κοινοτικής και εθνικής νοµοθεσίας,
την προστασία του περιβάλλοντος και βεβαίως, την υγεία των
πολιτών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Γυµνάσιο Άνω Τούµπας Θεσ-
σαλονίκης – Α’ Τµήµα.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Παρα-
σκευής 1ης Μαρτίου 2013 και της Δευτέρας 4 Μαρτίου 2013 και
ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Παρασκευής 1ης Μαρτίου 2013 και της Δευτέρας 4
Μαρτίου 2013 επικυρώθηκαν.

Προχωρούµε στην πρώτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό
1220/26-3-2013 δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Τρικάλων της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Ηλία Βλαχογιάννη προς τον Υπουργό Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
ένταξη µεγάλης έκτασης του Νοµού Τρικάλων σε καθεστώς υψη-
λής προστασίας µε το δίκτυο «Natura 2000». 

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Καλαφάτης.
Ο κ. Βλαχογιάννης έχει τον λόγο για δύο λεπτά, για να ανα-

πτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον κύριο Υπουργό που µετά από δύο απρό-

σφορες απόπειρες καταφέραµε να συζητήσουµε επιτέλους
αυτήν την επίκαιρη ερώτηση, που αφορά το καθεστώς του δι-
κτύου «Νatura 2000», το οποίο εφαρµόζεται για το Νοµό Τρικά-
λων ήδη από τις αρχές της προηγούµενης δεκαετίας.

Κύριε Υπουργέ, όλοι κατανοούµε την ανάγκη προστασίας του
περιβάλλοντος, της πανίδας και της χλωρίδας. Αυτό, όµως, το
οποίο διερωτάται κάθε Τρικαλινός πολίτης είναι το εξής: Πώς
είναι δυνατόν στο Νοµό Τρικάλων να έχει ενταχθεί µία έκταση
περίπου 55% σε καθεστώς προστασίας, όταν σε άλλους γειτονι-
κούς νοµούς, µε τα ίδια µορφολογικά χαρακτηριστικά, είναι το
15%, το17%, το πολύ 20%; 

Δεν νοµίζω να πιστεύει κανείς ότι όλη η σπάνια πανίδα και όλη
η σπάνια χλωρίδα είναι στα Τρίκαλα. Αµφιβάλλουµε αν τα κριτή-
ρια, τα οποία κάποιοι έλαβαν υπ’ όψιν τους, ήταν αντικειµενικά. 

Αυτό έχει σαν συνέπεια οι κτηνοτρόφοι του Νοµού Τρικάλων -
που ο νοµός είναι κυρίως κτηνοτροφικός-να υποστούν τεράστιες
ζηµιές. 

Θα σας πω ένα παράδειγµα: Όταν ήµουν Νοµάρχης εντάξαµε
τις ορεινές περιοχές του Νοµού Τρικάλων στο Πρόγραµµα Εκτα-
τικοποίηση της Κτηνοτροφίας. Αυτό ήταν ένα πιλοτικό πρωτοπο-
ριακό πρόγραµµα για τα ελληνικά δεδοµένα. Κι ενώ όλοι έτρεξαν
µε µεγάλη ευχαρίστηση να ενταχθούν σε αυτό, τελικά διαπίστω-
σαν ότι το δασαρχείο δεν τους έδινε άδεια για τη νοµιµοποίηση
των σταβλικών εγκαταστάσεων, µε αποτέλεσµα να χάσουνε
πάρα πολλές επιδοτήσεις πάρα πολλοί κτηνοτρόφοι. 

Αρχίσαµε έναν τεράστιο, έναν τιτάνιο αγώνα, ώστε να έρθει η
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πολιτεία το 2012 -µετά από µία δεκαετία περίπου- και να δώσει
µία λύση, νοµιµοποιώντας τις προϋφιστάµενες της ρύθµισης
σταβλικές εγκαταστάσεις και επιτρέποντας παραχωρήσεις πλέον
άλλων εκτάσεων -κυρίως δηµοσίων και κοινοτικών- στους κτηνο-
τρόφους για τις σταβλικές τους εγκαταστάσεις. 

Τα ερωτήµατά µου προς εσάς είναι τα εξής:
Γνωρίζετε να µας πείτε µε ποια κριτήρια έγινε η ένταξη τόσο

µεγάλης έκτασης του Νοµού Τρικάλων στο καθεστώς του δι-
κτύου «Νatura 2000»; 

Τι προτίθεται να κάνει το Υπουργείο για να άρει τις δυσµενείς
συνέπειες για τους κτηνοτρόφους;

Προτίθεται να δώσει κάποια αντισταθµιστικά οφέλη για αυτά
τα οποία χάνουν οι Τρικαλινοί από την ένταξη τόσο µεγάλων πε-
ριοχών στο δίκτυο «Νatura 2000»;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δίκτυο «Νatura 2000» αποτε-
λείται από δύο διακριτές κατηγορίες περιοχών τους «Τόπους Κοι-
νοτικής Σηµασίας» που ήδη έχουν µετονοµαστεί σε «Ειδικές
Ζώνες Διατήρησης» και στις «Ζώνες Ειδικής Προστασίας», τις
γνωστές «ΖΕΠ», για την Ορνιθοπανίδα.

Τα κριτήρια επιλογής των, αναφέρονται στο παράρτηµα Γ’ της
Οδηγίας 92/43, για τη διατήρηση των φυσικών οικοτόπων, καθώς
και της άγριας πανίδας και χλωρίδας.

Όσον αφορά το ποια ήταν η ανάγκη που οδήγησε στην έκδοση
της παραπάνω oδηγίας, αυτή φυσικά ήταν ο κίνδυνος εξαφάνι-
σης πολλών ειδών, αλλοίωσης της σύνθεσης, αλλά και υποβάθ-
µισης πολλών οικοσυστηµάτων.

Ας αναφερθούµε τώρα στα κριτήρια επιλογής, στα οποία ανα-
φερθήκατε και εσείς, κύριε συνάδελφε. 

Τα κριτήρια επιλογής αφορούν στην επιστηµονική αξιολόγηση
της ύπαρξης στις περιοχές αυτές συγκεκριµένων τύπων οικοτό-
πων και ειδών κοινοτικού ενδιαφέροντος που αναγράφονται στα
παραρτήµατα Ι και ΙΙ της Οδηγίας 92/43 και στη συνέχεια στην
αξιολόγηση διαφόρων παραµέτρων που χαρακτηρίζουν τους
συγκεκριµένους τύπους οικοτόπων και ειδών. 

Αυτές οι παράµετροι αφορούν σε γενικές γραµµές το βαθµό
αντιπροσωπευτικότητας, την έκταση που καλύπτουν και το
βαθµό διατήρησης της δοµής και των λειτουργιών των τύπων οι-
κοτόπων, το µέγεθος και την πυκνότητα του πληθυσµού των
ειδών, τον βαθµό διατήρησης των στοιχείων του οικοτόπου τους
και τον βαθµό αποµόνωσης των πληθυσµών των ειδών που είναι
παρόντα στην περιοχή. 

Αυτά για την πρώτη κατηγορία, τις «Ειδικές Ζώνες Διατήρη-
σης». 

Όσον αφορά τώρα τη δεύτερη κατηγορία, τα κριτήρια επιλο-
γής των Ζωνών Ειδικής Προστασίας για την ορνιθοπανίδα, αυτά
αναφέρονται στην Οδηγία 2009/147 -γνωστή παλαιότερα ως
Οδηγία 79/409- για τη διατήρηση της άγριας πτηνοπανίδας και
εξειδικεύονται σε συγκεκριµένο παράρτηµα, στο παράρτηµα Α’
της ΚΥΑ 37338/1807/Ε.103/2010, µε την οποία συµπληρώθηκε η
εναρµόνιση της προαναφερόµενης οδηγίας στο Εθνικό Δίκαιο. 

Τα κριτήρια αφορούν την επιστηµονική αξιολόγηση της ύπαρ-
ξης συγκεκριµένων ειδών ορνιθοπανίδας και την αξιολόγηση πα-
ραµέτρων που τα χαρακτηρίζουν µε βάση και τα προαναφερό-
µενα κριτήρια της Οδηγίας 92/43.

Τονίζω, κύριε συνάδελφε, ότι η εφαρµογή των κριτηρίων είναι
υποχρεωτική για κάθε κράτος µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Στη χώρα µας έχει επιτευχθεί σηµαντική πρόοδος. Έτσι, οι πε-
ριοχές του δικτύου «Νatura 2000» που έχουν δηλωθεί στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή σταδιακά από το ’87 µέχρι σήµερα είναι δια-
κόσιες δύο Ζώνες Ειδικής Προστασίας και διακόσιες σαράντα
µία Ειδικές Ζώνες Διατήρησης, αφού έχουµε την τύχη η βιοποι-
κιλότητα της Ελλάδας να είναι από τις πιο πλούσιες στην Ευ-
ρώπη. Αναλογικά, µάλιστα, µε την έκτασή της, η Ελλάδα εµφανί-
ζει τη µεγαλύτερη βιοποικιλότητα από όλες τις χώρες της Ευρω-

παϊκής Ένωσης. 
Είναι χαρακτηριστικό ότι σε µια σχετικά σύντοµη διαδροµή

από την Αµφίπολη µέχρι την κεντρική Ροδόπη, µπορούµε να συ-
ναντήσουµε όλους τους τύπους τοπίων, από το µεσογειακό µε
την ελιά, την κουµαριά κ.λπ., µέχρι τα βόρεια τοπία των κωνοφό-
ρων δασών, της δασικής πεύκης και της σηµύδας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Υπογραµµίζω εδώ, κύριοι συνάδελφοι, ότι η αναγνώριση
αυτών των περιοχών βασίστηκε στην ύπαρξη, ήδη, θεσµοθετη-
µένων χαρακτηρισµών, όπως «εθνικοί δρυµοί», «Υγρότοποι Ραµ-
σάρ» κ.λπ., σε ερευνητικά προγράµµατα και σχετικές µελέτες
αξιολόγησης της χώρας και συστάσεις από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, αλλά και σε καταδίκη της χώρας από το Δικαστήριο των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων. 

Στις οδηγίες που προανέφερα για τους οικότοπους και τα
πτηνά και στα νοµικά κείµενα εναρµόνισής τους στο Εθνικό Δί-
καιο, δεν προβλέπεται διαδικασία διαβούλευσης µε το κοινό πριν
από την υποβολή των περιοχών στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

Ωστόσο, σηµειώνω ότι σε κάθε περίπτωση πραγµατοποιείται
από το ΥΠΕΚΑ διαβούλευση µε τις αρµόδιες υπηρεσίες εντός
του Υπουργείου, αλλά και µε τα λοιπά Υπουργεία. 

Ο Νοµός Τρικάλων –και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- είναι προικι-
σµένος µε τρεις βασικές γεωγραφικές περιοχές που έχουν εν-
ταχθεί στο δίκτυο «Νatura 2000». Και είναι οι περιοχές του
Ασπροποτάµου -η κοιλάδα του οποίου είναι µια από τις πιο όµορ-
φες ορεινές κοιλάδες της νότιας Πίνδου- του Όρους Κόζιακα, το
οποίο βρίσκεται στο ανατολικότερο άκρο της κεντρικής Πίνδου
και των ωραίων Αντιχασίων - Μετεώρων, περιοχή η οποία θεω-
ρείται από τους σηµαντικότερους βιοτόπους για τα αρπακτικά
πουλιά στην Ελλάδα. 

Στο δίκτυο εντάσσονται και κάποιες άλλες µικρότερες περιο-
χές. Η προστασία και διατήρηση των τοπίων αυτών, κύριε συνά-
δελφε, εξαρτάται άµεσα από την προστασία και διατήρηση της
βιοποικιλότητας των οικοσυστηµάτων που τα συνθέτουν, δηλαδή
την προστασία και την επιβίωση των ειδών. 

Πιστεύω ότι ο στόχος αυτός επιτυγχάνεται µέσω της διατήρη-
σης και ανάδειξης των περιοχών του δικτύου «Νatura 2000».

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Βλαχογιάννης για να δευτερολογήσει. 
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι θα συµ-

φωνήσετε και εσείς ότι η ανάγκη προστασίας όλου του ορεινού
όγκου του Νοµού Τρικάλων είναι δεδοµένη, κάτι στο οποίο συµ-
φωνούµε και όλοι εµείς οι Τρικαλινοί. Εδώ, όµως, στο δίκτυο Νa-
tura έχουν ενταχθεί περιοχές στον Κάµπο που είναι νταµάρια. 

Ξέρετε, κάναµε τον ΧΥΤΑ µε τον κύριο δήµαρχο και είχαµε τε-
ράστια προβλήµατα, γιατί ο ΧΥΤΑ είναι σε µία έκταση που έχει
ποώδη βλάστηση, απλώς για βοσκότοπο και την ενέταξαν και
αυτή στο δίκτυο Νatura, µε αποτέλεσµα να πάνε δύο χρόνια πίσω
τα έργα και να είναι σχεδόν απαγορευτικές οι δραστηριότητες
γενικότερα -όχι µόνο των κτηνοτρόφων- σε ένα µεγάλο µέρος
του νοµού. 

Ζητήσαµε από το Υπουργείο να επανεξετάσει µε πραγµατικά
αντικειµενικά κριτήρια ποια έκταση θα προστατευθεί και ποια
είδη πρέπει να προστατευθούν, ώστε να τα προστατέψουµε όλοι
µαζί. 

Όταν, όµως, υπάρχει µια τέτοια διάθεση της προστασίας του
55% του νοµού, όταν στη γειτονική Καρδίτσα έχουµε µόνο το
17%, ένας καλοπροαίρετος θα πει «τι γίνεται εδώ πέρα;». Με την
ίδια ορεινότητα οι δύο νοµοί και είναι δυνατόν ο ένας να έχει το
55% στο καθεστώς Νatura και ο άλλος το 17%; Ευλόγως διερω-
τόµαστε αν τα κριτήρια ήταν αντικειµενικά. 

Κατά την προσωπική µου άποψη, δεν ήταν αντικειµενικά. Οι
µελετητές έκαναν προσωπικές εκτιµήσεις, χωρίς να στηρίζονται
σε αντικειµενικά δεδοµένα και πολλάκις το νοµαρχιακό συµβού-
λιο µε περιβαλλοντολόγους δικούς µας αντίστρεψαν την όλη
πραγµατικότητα που µας παρουσίαζαν. Παρ’ όλα αυτά φωνή βο-
ώντος εν τη ερήµω. Όµως, τουλάχιστον στις περιοχές αυτές
δώστε κάποια αντισταθµιστικά οφέλη και δώστε κάποια αρµοδιό-
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τητα στην περιφέρεια, στις περιφερειακές αποκεντρωµένες υπη-
ρεσίες, για να µη κάνει µία περιβαλλοντική αδειοδότηση δύο χρό-
νια! 

Έλεος, κύριε Υπουργέ! Έχουµε ένα νοµό όµηρο στην ουσία,
γιατί έτυχε να έχουµε σπάνια είδη πουλιών, ζώων και χλωρίδα
γενικότερα. Είκοσι πέντε αρκούδες µόνο από την Εγνατία έπεσαν
θύµατα. Η ανάγκη προστασίας είναι δεδοµένη και πρέπει όλοι να
τη στηρίξουµε. Τουλάχιστον, απελευθερώστε, αποδεσµεύστε την
περιοχή που δεν χρειάζεται προστασία! Τα νταµάρια στο Πε-
τρωτό, που είναι µέσα στον κάµπο, δεν χρειάζονται προστασία. 

Δείτε το, κύριε Υπουργέ. Είναι σοβαρό το πρόβληµα. Ο νοµός
είναι καταδικασµένος σε υπανάπτυξη. Ήρθε και το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης, που δεν είναι θέµα δικό σας, και απαγο-
ρεύει την επέκταση των επιχειρήσεων εντεύθεν και εκείθεν των
εθνικών οδών, γιατί λέει ότι είναι γη υψηλής παραγωγικότητας.
Βιοµηχανική περιοχή δεν έχουµε. Βιοτεχνικό πάρκο δεν έχουµε.
Πώς θα αναπτυχθεί αυτός ο νοµός; 

Δείτε το, σας παρακαλώ. Θέλω οι υπηρεσίες του Υπουργείου
σας καλοπροαίρετα να συνεργαστούν µαζί µας και µε τους θε-
σµικούς φορείς στο Νοµό Τρικάλων, έτσι ώστε να περιοριστεί η
έκταση που πρέπει να προστατευθεί και πραγµατικά να προστα-
τέψουµε αυτήν την έκταση και να αποδώσουµε την υπόλοιπη
έκταση, έτσι ώστε να γίνουν και οι εµπορικές δραστηριότητες
που σήµερα δεν µπορούν να γίνουν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, πα-
ρακαλώ να κλείσετε τη συζήτηση. Έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ακούω µε πολλή
προσοχή τις τοποθετήσεις σας, κύριε συνάδελφε. Απλώς να ση-
µειώσω ότι οι περιοχές «Νatura 2000» δεν αποκλείουν εν τοις
πράγµασι οποιαδήποτε αναπτυξιακή δραστηριότητα. Δεν είναι
περιοχές στις οποίες απαγορεύονται οι ανθρωπογενείς δραστη-
ριότητες. Δραστηριότητες που αφορούν παραδείγµατος χάριν
τη διαχείριση των δασών, τη γεωργία, την κτηνοτροφία, τον του-
ρισµό, την αλιεία, την ιχθυοκαλλιέργεια, τη µεταποίηση είναι συµ-
βατές µε τον χαρακτηρισµό των περιοχών αυτών, εφόσον φυσικά
τηρούνται οι διατάξεις του ν. 3937/2011 για τη διατήρηση της
βιοποικιλότητας και τον τρόπο άσκησης των δραστηριοτήτων
αυτών.

Σύµφωνα µε το Κοινοτικό και το Εθνικό Δίκαιο, στις περιοχές
του δικτύου «Νatura 2000» πρέπει να εφαρµόζονται τα αναγκαία
µέτρα διατήρησης –κανονιστικά, διοικητικά, συµβατικά- να απο-
φεύγεται η υποβάθµιση και η όχληση, όταν αυτή έχει σηµαντικές
επιπτώσεις στους τύπους οικοτόπων και στα είδη και να εφαρ-
µόζεται η δέουσα εκτίµηση των επιπτώσεων σχεδίων, έργων και
δραστηριοτήτων. Είναι στόχος, βεβαίως, να διασφαλίζεται εντός
των περιοχών η διατήρηση ή η αποκατάσταση σε ικανοποιητική
κατάσταση διατήρησης των τύπων οικοτόπων και ειδών για τα
οποία αυτές έχουν οριστεί. 

Έτσι για το 25% περίπου της έκτασης του δικτύου «Νatura
2000» στην Ελλάδα έχουν εκδοθεί νοµοθετήµατα που ορίζουν
ζώνες προστασίας µε συγκεκριµένους όρους και περιορισµούς
για έργα και δραστηριότητες. Στην υπόλοιπη έκταση του δικτύου
«Νatura 2000» εφαρµόζονται µέτρα οριζόντιου τύπου, που προσ-
διορίζονται κατά κύριο λόγο από το ειδικό πλαίσιο χωροταξικού
σχεδιασµού και αειφόρου ανάπτυξης και από τη διαδικασία πε-
ριβαλλοντικής αδειοδότησης έργων και δραστηριοτήτων. 

Σηµειώνω δε ότι για τη διαχείριση τµήµατος των περιοχών
«Νatura 2000» έχουν συγκροτηθεί και λειτουργούν φορείς δια-
χείρισης, στα διοικητικά συµβούλια των οποίων συµµετέχουν και
εκπρόσωποι της τοπικής κοινωνίας. Καίριος, βεβαίως, είναι ο
ρόλος των δασικών υπηρεσιών για τη διαχείριση των περιοχών. 

Με τα παραπάνω νοµοθετήµατα είναι ιδιαίτερα σηµαντικό να
τονιστεί ότι προωθείται η αειφόρος ανάπτυξη µέσα στις περιοχές
του δικτύου «Νatura», ώστε να µπορέσουν να αξιοποιηθούν τα
αγαθά και οι υπηρεσίες που παρέχουν τα προστατευόµενα οικο-
συστήµατα µε άµεσο και έµµεσο οικονοµικό και κοινωνικό όφε-
λος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Ακόµα περαιτέρω µέσα στις περιοχές αυτές χρηµατοδοτείται
η υλοποίηση ενός µεγάλου αριθµού προγραµµάτων από κοινο-
τικούς πόρους, όπως είναι το Ταµείο Περιφερειακής Ανάπτυξης,
το Γεωργικό Ταµείο για την Αγροτική Ανάπτυξη, το χρηµατοδο-
τικό µέσο για το περιβάλλον «Life Plus», το πρόγραµµα «Ιnterreg»
κ.λπ.. Τους πόρους αυτούς, τους έχει ήδη αξιοποιήσει σηµαντι-
κός αριθµός κατοίκων των περιοχών «Natura 2000». 

Με όλα αυτά θέλω να σας πω ότι µέσα στο συγκεκριµένο θε-
σµικό πλαίσιο στο οποίο κινούµαστε, µέσα από τις επιταγές τις
κοινοτικές, αλλά και της εθνικής µας νοµοθεσίας, υπάρχουν δυ-
νατότητες αναπτυξιακής αξιοποίησης µε ήπιες µορφές, µε τέτοιο
τρόπο ώστε να ωφεληθεί από τη µία πλευρά η κοινωνία, αλλά και
να συνεισφέρει στο γενικότερο οικονοµικό, εθνικό όφελος. 

Σε κάθε περίπτωση, πάντως, τις τοποθετήσεις σας και τη γρα-
πτή σας ερώτηση αλλά και την προφορική σας τοποθέτηση την
κρατάω και θα τη λάβω σοβαρά υπ’ όψιν. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.58’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 2 Απριλίου 2013 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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